
PROTOKÓŁ Nr XVII/2019

z przebiegu XVII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 20 grudnia 2019  r.

od godziny 1200 do 16 24 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski – Inspektor ds. promocji gminy,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAP w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku.

Inni goście:

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski,

Artur Bąk – p.o. Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg

Dominik Pleśniak – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:
1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.
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6. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

7.   Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020 – 2030;

2) budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok;

3) uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok;

4) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

5) określenia średniej ceny jednostki paliwa;

6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w

Wyrzysku;

7) zmieniająca uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Wyrzysk z organizacjami

pozarządowymi,  kościelnymi osobami prawnymi i  jednostkami organizacyjnymi oraz

stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Gminy

Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2020;

8) wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.

   8.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

      9. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.                                               

      10. Wolne głosy.

      11. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Roman Łuka. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu.

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad, a następnie zapytał, czy do

przesłanego porządku obrad są uwagi, bądź propozycje zmian?
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Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska poprosiła  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad

w pkt.  7 jako ppkt. 5 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031.

Przewodniczący  obrad Roman Łuka poprosił  o  wycofanie  z  porządku  obrad  w  pkt.  7  ppkt.  6

projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  radnych  Rady

Miejskiej  w Wyrzysku oraz  wprowadzenie  do  porządku  obrad  w pkt.  7  jako  ppkt.  7  projektu

uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zatwierdzenia  planu pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miejskiej  w  Wyrzysku  na  I  półrocze  2020  r.  Ponadto  w  tym  samym  punkcie  jako  ppkt.  10

wprowadzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  skargi  dotyczącej  przedsięwzięcia  polegającego  na

budowie  „Elektrociepłowni  na  biogaz  o  mocy  elektrycznej  do  1,5  MW w  Gminie  Wyrzysk”

zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 7/41 obręb Bagdad. 

Radny  Stefan  Wełniak  zapytał,  dlaczego  z  porządku  obrad  wycofywany  jest  projekt  uchwały

w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Wyrzysku, a wprowadzony został

do  porządku  obrad  XVIII  sesji  w dniu  30  grudnia  2019 r.?  Co  stoi  na  przeszkodzie,  aby  nie

procedować tego w dniu dzisiejszym, a dopiero na kolejnej sesji?

Przewodniczący Rady odpowiedział, że taka decyzja została podjęta przez Przewodniczącego Rady,

a radni mają możliwość wypowiedzenia się w głosowaniu.

W związku  z  powyższym  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  wprowadzenia  do

porządku  obrad  w  pkt.  7  jako  ppkt.  5  uchwałę  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031. 

w wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Piotr  Wiesław Radwański,

Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Łukasz Aleksander Napierała

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.
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Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wycofanie z porządku obrad w pkt. 7

ppkt. 6 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych

Rady Miejskiej w Wyrzysku. Wprowadzenie do porządku obrad w pkt.  7 jako ppkt. 7 projektu

uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zatwierdzenia  planu pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2020 r. oraz w tym samym punkcie jako ppkt. 10 uchwały

w sprawie skargi dotyczącej przedsięwzięcia polegającego na budowie „Elektrociepłowni na biogaz

o  mocy  elektrycznej  do  1,5  MW w  Gminie  Wyrzysk”  zlokalizowanej  na  działce  o  numerze

ewidencyjnym 7/41 obręb Bagdad.  .

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad

wraz z zaproponowanymi i przegłosowanymi poprawkami. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

PRZECIW (1)

Łukasz Aleksander Napierała.
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Ad. 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

protokołu z XVI sesji, która odbyła się 28 listopada 2019 r. .

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poinformowała,  że  sprawozdanie  jest  krótkie,

gdyż okres międzysesyjny jest krótki. Pani Burmistrz odniosła się do dnia 4 grudnia, kiedy wybrała

się  do  schroniska  w  Rybowie,  w  ramach  kontroli.  Mówczyni  poinformowała,  że  obecnie

w schronisku przebywa 16 psów z Gminy Wyrzysk, a usługa realizowana jest na podstawie umowy

zawartej 1 lutego 2019 r. pomiędzy Gminą Wyrzysk, a RHU schronisko „Cywil” w Rybowie. Na

kontroli była wraz z Panią Komendant Straży Miejskiej Anną Rzyduch. Protokół z kontroli jest do

wglądu u Pani Komendant. Pani Burmistrz powiedziała, że jest zadowolona z kontroli, która nie

była zapowiedziana.  Psy z Gminy Wyrzysk przebywają w czystych kojcach, po trzy lub cztery

sztuki. Dwa psy znajdują się w osobnych boksach, ponieważ nie tolerują innych psów. Psy zostały

sprawdzone  czytnikiem,  czy  należą  do  Gminy.  Wszystkie  psy  posiadają  aktualne  szczepienia

przeciwko  wściekliźnie,  w  razie  potrzeb  leczone  są  przez  lekarza  weterynarii.  Wraz  z  Panią

Komendant  uważają,  że  stan psów jest  dobry.  W schronisku nie  ma już  kota,  ponieważ został

adoptowany.  Na bieżąco odbywają się adopcje,  z czego jest  bardzo zadowolona,  bo schronisko

prowadzi portal adopcyjny na stronie schroniska. Pani Komendant umieszcza wszelkie informacje
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o psach, które się wałęsają po osiedlach lub miejscowościach i dzięki temu bardzo często odnajduje

się  właścicieli.  Kończąc  Pani  Burmistrz  wskazała,  że  opieka  nad  zwierzętami  jest  zadaniem

własnym Gminy.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  budujące  jest  to,  iż  psy  z  Gminy Wyrzysk są  pod dobrą

opieką. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  29  listopada  br.  Pani  Burmistrz  uczestniczyła

w  posiedzeniu  Zarządu  Związku  Międzygminnego.  Temat  jest  bardzo  bulwersujący,

gdyż  wycofywali  punkt  dotyczący  podwyżek  za  śmieci.  Radny  zapytał  na  jaki  okres  jest  to

wycofanie? Następnie radny poinformował, że oglądali materiał w telewizji i widzieli zachowanie

radnego, które nie jest prawdziwe, gdyż wiedzą jak głosował. Mówca poprosił, aby Pani Burmistrz

ustosunkowała się do tegoż tematu.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że wraz z radnym Piotrem Banachem

brała udział w posiedzeniu Zarządu, a potem posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego

Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi. Na Zarządzie zapadła decyzja o wycofaniu

z porządku obrad punktu dotyczącego podwyżek za odpady komunalne. Burmistrzowie i Wójtowie,

którzy wchodzą w skład Zgromadzenia Związku są przeciwni tak drastycznym podwyżkom. W tej

chwili Zarząd pracuje nad tym, aby obniżyć kwoty za odpady komunalne. Następne posiedzenie

odbędzie się w związku z propozycją renegocjacji umowy z wykonawcą usługi, czyli z Altvaterem

27  grudnia  br.  i  najprawdopodobniej  pierwsze  decyzje  dotyczące  podwyżki  cen  za  odpady

komunalne zapadną w styczniu. Mają nadzieję, że kwoty będą porównywalne do tych, które są w

innych gminach, czyli 26 - 28 zł, natomiast nie będą to podwyżki tak wysokie jak były podawane.

Planowane podwyżki są od 1 lutego po wypracowaniu obniżenia kwoty. Odnosząc się do materiału,

który został pokazany w telewizji w reportażu „Alarm” to Państwo byli świadkami Jej wypowiedzi

na poprzedniej sesji, która miała miejsce przed tym Zgromadzeniem, czyli w czwartek, na której to

sesji powiedziała, że nie uczestniczyła w Zgromadzeniu, na którym zapadły decyzje o podwyżce

kwot za odpady komunalne. Na tej również sesji radny Piotr Banach powiedział, że „wstrzymał się”

jako  jedyny  od  głosowania  za  tymi  podwyżkami.  Pani  Burmistrz  wskazała,  że  była  bardzo

zdumiona oglądając program „Alarm”, gdzie ukazano jak podnosi rękę za podwyżką cen za odpady

komunalne. Były to migawki z różnych posiedzeń. I w ramach programu o podwyżkach pokazano

głosowanie  Jej  i  radnego  Piotra  Banach  z  piątku,  czyli  dnia  kiedy  głosowała  za  zniesieniem

z porządku obrad punktu o odpadach komunalnych. Telewizja to dziesiąta muza, jak widać ta muza

ma  bardzo  szeroką  wyobraźnię  i  może  wszystko.  Kontynuując  Pani  Burmistrz  zaznaczyła,

że nie podnosiła ręki za podwyżką 33,64 zł za odpady komunalne, a film może wszystko, ponadto
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wyraziła nadzieję, że wszyscy krytycznie podchodzą do materiałów filmowych i wiedzą jaka jest

prawda i na to liczy. 

Radny Leszek Matuszewski  podziękował za wyjaśnienia i życzył wytrwałości w dalszym dbaniu

o mieszkańców i o zatwierdzenie jak najniższych cen za odpady komunalne. 

Radny  Łukasz  Napierała  zapytał,  co  było  przyczyną,  iż  nie  była  na  pierwszym  głosowaniu,

gdy były ustalane stawki? Następnie radny zapytał, czy prawdą jest, że miasto Piła wykazuje wolę

wystąpienia ze Związku?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  odpowiedziała,  że  w  tym  samym  czasie

o godz. 12:00 w poniedziałek odbywało się posiedzenie komisji, w których uczestniczyła, gdyż na

tychże posiedzeniach zapadają decyzje finansowe dotyczące budżetu i mieszkańców. Odnosząc się

do wystąpienia Gminy Piła Pani B. Jagodzińska powiedziała, że słyszała o tym, iż Pan Prezydent

Piotr  Głowski się wypowiedział,  że być może na takiej zasadzie rozważa kwestię ale oficjalnie

jeszcze żadne decyzje nie zapadły i żadnej informacji oficjalnej nie ma. Jeżeli tylko jakieś decyzje

którejś  z  gmin  będą  zapadały,  inne  niż  trwały  w  Związku,  będzie  na  bieżąco  informowała.

Posiedzenie odbędzie się 27 grudnia, więc jeżeli cokolwiek się zdarzy, to na sesji 30 grudnia o tym

powie. 

Radny Stefan  Wełniak  wskazał,  że Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  będą  się  starali  o  obniżenie

stawek za wywóz śmieci, natomiast jeżeli została podpisana umowa z Altvaterem i była zrobiona

kalkulacja, iż ta podwyżka, która jest musi starczyć na podpisaną umowę z Altvaterem to jeżeli

kwota za wywóz odpadów zostanie obniżona kto pokryje tę różnicę? Radny wskazał, że umowa z

Altvaterem podpisana jest na kwotę 50 mln. Zł za wywóz odpadów na rok. Jeżeli zostanie obniżona

kwota o jakiś procent to kto pokryje te koszty?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska przypomniała, iż 27 grudnia włodarze gmin spotkają

się wszyscy z Altvareme i będą rozmawiać. Nie ma żadnych informacji w jaki sposób te rozmowy

będą  przebiegały,  natomiast  zrobią  wszystko,  aby  było  to  bez  kosztowo  dla  gmin  i  tak,

aby  mieszkańcy  mieli  porównywalne  kwoty  do  tych,  które  obowiązują  w  innych  Związkach,

czy gminach. O szczegółach może powiedzieć wtedy, gdy rozmowy się potoczą. Trzeba usiąść do

stołu i rozmawiać. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 6 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Jako  pierwszy  zajął  głos  Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka,  który  podziękował  Staroście

Eligiuszowi  Komarowskiemu  za  to,  iż  w  szybki  i  konkretny  sposób  odpowiedział  na  petycję,
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którą złożył w imieniu mieszkańców w sprawie zapewnienia bezpieczeństwa w ruchu drogowym na

ul.  Podgórnej  w  Wyrzysku.  Starosta  Pilski  w  rozmowie  z  Nim  poinformował  i  poprosił,  aby

przekazał  mieszkańcom, iż  brakujący chodnik o długości  około 120 m będzie zrealizowany na

wiosnę 2020 r. Przewodniczący podziękował również Pani Iwonie Schulz, która zajęła się tą sprawą

i  przekazała  petycję,  natomiast  radnym  Stefanowi  Rymerowi  i  Almuetazowi  Bellahowi

Nasrullahowi za wsparcie. 

Stefan Rymer – radny Rady Powiatu w Pile poinformował, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja

Rady Powiatu poświęcona w głównej mierze przyjęciu budżetu na rok 2020. Budżet powiatu na rok

2020 w zakresie dochodów wynosi 190 100 000 zł, w tym dochody bieżące 180 800 00 zł. Wydatki

wynoszą  201  212  000  zł,  z  tego  wydatki  bieżące  174  900  000  zł,  natomiast  majątkowe

26 241 000 zł. Deficyt budżetu zakładany jest na 11 100 000 zł. Radni Koalicji Obywatelskiej, do

której  należy  wstrzymali  się  od  głosowania  w  zakresie  tegoż  budżetu.  Budżet  został  przyjęty

13 głosami „za”, przy 10 „wstrzymujących”. Mimo, że większość środków przeznaczonych jest na

inwestycje w mieście Pile, mianowicie w trakcie realizacji jest modernizacja kina Iskra, budowa

stadionu przy ul. Okrzei i hali sportowej to pilscy radni uznali, że ten budżet jest nie do końca

sprawiedliwy, za co im dziękuje. Pan Starosta złożył zapewnienie, że w budżecie przyszłorocznym

będą środki na inwestycje w gminie Wyrzysk, natomiast na dzień wczorajszy nie było żadnych,

mimo  że  Pani  Burmistrz  i  Przewodniczący  Rady  wystąpili  z  konkretnymi  propozycjami.  Pan

Starosta  jako Przewodniczący Zarządu zapewne widzi  jakieś  możliwości  realizacji  zgłoszonego

postulatu przez Pana Przewodniczącego w imieniu mieszkańców. W związku z powyższym był to

jeden z elementów wstrzymania się od uchwalenia tegoż budżetu, mimo że radni z Piły mieliby

czym się chwalić, ale uznali, że w kontekście ogólnym należy „wstrzymać się” od głosu. Nie jest to

do końca budżet, który nie ma swoich plusów i stąd klub koalicyjny nie był przeciwny, a wstrzymał

się,  dlatego,  że  pewne  rzeczy  są  zauważalne.  W budżecie  tym  znalazły  się  środki  na  długo

oczekiwany oddział  onkologii  w pilskim szpitalu,  który ma stanowić symbiozę z otwartym już

ośrodkiem radioterapii prowadzonym przez Wielkopolskie Centrum Onkologii,  o co mieszkańcy

i radni powiatu upominali się przez długi okres. Środki są przeznaczone również na wspieranie

kultury, imprez na terenie powiatu, natomiast na inwestycje na terenie gminy Wyrzysk nie ma jak

na razie żadnych środków. W ciągu roku wrócą do tego tematu i zobaczą jak potoczą się dalsze losy

propozycji  zgłoszonych  przez  Panią  Burmistrz.  Zasada  jest,  że  włodarze  gmin  zgłaszają

bezpośrednio swoje potrzeby. Kontynuując radny Rady Powiatu w Pile poinformował, że dzięki

uprzejmości  Pani  Burmistrz  dowiedział  się  jako  radny  powiatowy,  że  4  grudnia  uchwałą

Zgromadzenia  Wspólników  z  dniem  31  grudnia  2019  r.  następuje  likwidacja  oddziału

chirurgicznego z pododdziałem urazowym i operacyjnym. Mimo odbywania komisji 5 i 18 grudnia
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nikt nie wspomniał podjęciu takiej decyzji przez Zgromadzenie Wspólników, a przecież to te same

osoby, które są w Zarządzie więc o tym wiedzieli. Również na wczorajszej sesji do samego końca

nikt z obecnych członków Zarządu nie wspomniał o tej sprawie, co znajduje potwierdzenie, że nie

tylko On nie wiedział ale i również zdecydowana większość radnych. Dla Niego jest to bardzo

przykre,  natomiast nie wie co było powodem, że nikt nie zechciał  z grzeczności poinformować

radnych, gdyż taka uchwała jest w rękach Zgromadzenia i mają do tego prawo, natomiast jest to

wyrzyski  szpital,  który jest  spółką prawa handlowego,  gdzie  100% udziałów ma powiat  pilski.

Dzięki uprzejmości Pani Burmistrz otrzymał pismo skierowane przez Szpital Powiatowy sp. z o.o

do  wszystkich  włodarzy  gmin  oraz   jak  wynika  z  dekretacji  zostało  przekazane  radnym Rady

Miejskiej w Wyrzysku. Na komisji  18 grudnia zapytał jak to wygląda w świetle tejże uchwały.

Ponadto  na  portalu  medycznym  znalazł  się  artykuł  Prezesa  Narodowego  Funduszu  Zdrowia,

który na komisji  zacytował.  Członkowie Zarządu byli  zszokowani takim artykułem i twierdzili,

że nic nie wiedzą. Z czym może się zgodzić, gdyż jaki mogą mieć wpływ na to co w tym artykule

przedstawia  Prezes  NFZ.  Adres  jest  ogólnodostępny  więc  każdy  może  przeczytać  artykuł.

W związku z powyższym zgodził się ze stanowiskiem członków Zarządu, że nic nie mogą na treść

takiego artykułu ale dotyczy to spółki więc wymagane by było ustosunkować się i w jakiejś formie

dać sprostowanie tym faktom, które są w tym artykule nieprawdziwe. Na potwierdzenie tego na

wczorajszej sesji w wolnych głosach, gdyż sam nie wiedział  gdzie, ponieważ zapytania, bo tak

sformułował  swoje  wystąpienie  często  traktowane są jako interpelacje,  które należy składać na

piśmie.  Wobec  tego  chciał  zadać  pytania  Panu  Staroście  jako  przedstawicielowi  Zgromadzenia

Wspólników, natomiast z uwagi na to, że nie był obecny skierował je do pozostałych członków

Zgromadzenia Wspólników. Pytanie te brzmiały: Czy Szpital Powiatowy spółka z o.o. w sytuacji,

która od 1 stycznia 2020 r. wystąpi pozostanie nadal jako samodzielna jednostka? Czy jest zamiar

przejęcia w struktury Szpitala Powiatowego w Pile? Radny zasadność pytań argumentował tym, że

te dwa pytania wynikają z zapytań,  które często kierują do Niego mieszkańcy gminy. Wywołał

pytania, aby uniknąć podobnej sytuacji jaka stała się z likwidacją tegoż oddziału i forma w jakiej

zostało to dokonane. Tego typu pytania krążyły już w sierpniu wśród personelu, natomiast wtedy

nie  odważył  się  zadać  pytania.  Od Pani  Starościny  otrzymał  odpowiedzi,  że  szpital  nadal  jest

samodzielną jednostką jako spółka. Na drugie pytanie Pani Starościna odpowiedziała, iż na dzień

odpowiedzi  nic  Jej  nie  wiadomo,  że  będzie  łączenie.  W tym wszystkim są  pewne  pozytywne

elementy dla mieszkańców, gdyż w piśmie, które zostało skierowane Zarząd Szpitala informuje,

że  nadal  będą  funkcjonowały  pozostałe  oddziały:  wewnętrzny,  dziecięcy,  rehabilitacji,

neurologiczny, zakład opiekuńczo-leczniczy, pozostaną również poradnie i pracownie: chirurgiczna,

ortopedyczna,  urologiczna,  kardiologiczna,  ginekologiczna,  fizjoterapii  i  pracownia  endoskopii.
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Próbował  zadać  jeszcze  pytanie,  w  kierunku  dyrektora  leczniczego,  w  tymże  szpitalu,

a  jednocześnie  radnego  powiatowego  w  dwóch  tematach,  czyli:  Czy  Zarząd  Szpitala  dokona

wszelkich  starań,  aby  udzielone  świadczenia  w  powyższym  zakresie  zostały  niezwłocznie

wykonane w innych jednostkach leczniczych,  czyli  te  które były świadczone przez ten oddział

poprzez  wzmocnienie  między  szpitalnego  transportu  sanitarnego?  Do  jakich  jednostek  będą

kierowani  pacjenci  i  kto będzie o tym decydował oraz jak Zarząd Szpitala  widzi  wzmocnienie

między szpitalnego transportu sanitarnego? W tym momencie Pan Przewodniczący Rady Powiatu

stracił  cierpliwość,  a  Pan  doktor  złożył  deklarację,  iż  odpowiedzi  na  te  pytania  udzieli  będąc

obecnym na posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku. Kończąc radny powiedział, że są to dla

społeczności bardzo istotne elementy, o których mieszkańcy powinni wiedzieć. 

Przewodniczący  Rady  Roman Łuka  podziękował  za  szczegółowe informacje,  które  nie  są   tak

optymistyczne jak pierwsza, o której On mówił, natomiast Rada nie bez powodu podejmowała w

kwestii Szpitala Powiatowego w Wyrzysku dwa apele. 

Iwona Schulz – radna Rady Powiatu w Pile odniosła się do budżetu, gdyż poznali opinię opozycji,

natomiast Ona chciałaby spojrzeć na niego z innej strony, gdyż jest to budżet proinwestycyjny. Nie

było jeszcze nigdy,  jeśli  wierzyć słowom Przewodniczącego Rady Powiatu Panu Kazimierzowi

Wasiakowi,  a  jest  On radnym od początku tak inwestycyjnego budżetu.  26 mln  zł  w budżecie

powiatu jest przeznaczonych na inwestycje. Wiele środków pozyskują z zewnątrz. Budują hale przy

Liceum im. Marii Curie Skłodowskiej. Inwestycje te dzieją się w Pile, tak jak kino iskra, stadion

przy ul. Okrzei ale bardzo duża ilość uczniów z gminy Wyrzysk będzie z tej hali korzystała tak jak i

z różnych innych gmin. Radna powiedziała, że wstrzymałaby się z dosłownym mówieniem, że są to

inwestycje tylko dla Piły. Realizują 6 projektów w szkołach branżowych. Szkoły są doposażane.

Mówczyni wskazała, że jest zainteresowana oświatą, jest w każdej szkole, obserwuje co się dzieje.

Stara  się,  aby  posiedzenia  komisji,  której  przewodniczy  odbywały  się  przynajmniej  dwa  razy

w ciągu roku w placówkach oświatowych. Dzięki pozyskiwanym środkom zewnętrznym bardzo

doposażono szkoły.  Pani Iwona Schulz pogratulowała instytucjom i osobom z gminy, ponieważ

odbyło  się  wręczenie  nagród  Starosty  w  dziedzinie  kultury  i  dostąpiła  tego  zaszczytu  Pani

Katarzyna Turbiak, Pani Ewa Kryza, Polski Chór Męski oraz Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska.

Niedawno odbyła  się  również  uroczystość  wręczenia  stypendiów Prezesa  Rady Ministrów i  na

11 uczniów szkół ponadgimnazjalnych, aż troje to uczniowie z Gminy Wyrzysk: Agata Kędzior,

Kamil Brzeziński oraz Aleksandra Płaczek. 

Stefan Rymer – radny Rady Powiatu w Pile odnosząc się do wypowiedzi radnej wskazał, że mówił

o inwestycjach w mieście Piła, a nie o inwestycjach tylko dla Piły, a jest to różnica. 
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Iwona Schulz – radna rady Powiatu dodała, iż podczas wczorajszej sesji była mowa o inwestycjach

drogowych, o co radni dopytywali, ponieważ w budżecie nie ma konkretnych zapisów co będzie

w danej gminie realizowane. Padło zapewnienie,  że tak jak zawsze będą prowadzone rozmowy

z włodarzami gmin. Kończąc radna wskazała, że Ich rolą jest to, aby dbać o interes w tym zakresie. 

Almuetaz  Bellah  Nasrullah  –  radny Rady  Powiatu  w Pile  wskazał,  że  dwa  miesiące  temu był

obecny  na  sesji  wraz  z  radnym Stefanem Rymerem,  gdzie  bardzo  dokładnie  mówił  o  sytuacji

Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku.  Wskazywał  wtedy,  że  szpital  ma  bardzo  duże  trudności

finansowe, które będą się pogłębiać. W 2020 r. będzie wzrost najniższej krajowe i będą kolejne

koszty  więc  należało  podjąć  decyzję.  Wskazywał  również,  że  cały  czas  trwają  prace  nad

rozwiązaniem na oddziale chirurgicznym. Były trzy rozwiązania:  utrzymać oddział  chirurgiczny

jako  oddział  przewlekły,  czyli  pracujący  do  godz.  15:00,  w  ten  sposób  zaoszczędziliby  pracę

całodobową lekarską i pielęgniarską, drugie rozwiązanie to funkcjonowanie jako oddział jednego

dnia, a trzecie to zamknięcie całego oddziału. Wszystko zależało od NFZ. Rozmowy i negocjacje

trwały bardzo długo, przedstawiono wiele rozwiązań i propozycji. Fundusz nie wyrażał zgody na

żadne  z  Jego  propozycji  tylko  na  zamknięcie  oddziału,  a  szpital  w 100% jest  uzależniony  od

kontraktów z  NFZ.  Budżet  szpitala  jest  sztywny,  jest  ryczałt.  Jeżeli  państwo podwyższa  płacę

minimalną to szpital nie ma  skąd brać pieniędzy. Jeżeli nie zamknęliby oddziału chirurgicznego to

za rok byłaby konieczność zamknięcie całego szpitala. Nie jest to błąd osób zarządzających, ani

dyrektora szpitala. Po rozmowach z Funduszem Zdrowia 4 grudnia Walne Zgromadzenie podjęło

decyzję  o  zamknięciu  oddziału.  Udało  się  wynegocjować  z  Funduszem,  że  dostaną  większy

kontrakt na oddział ZOL-u i większy kontrakt na rehabilitację neurologiczną w zamian za stratę

oddziału chirurgicznego, aby prawie w takiej samej wysokości mieć inny kontrakt i wykorzystać

łóżka.  W  związku  z  powyższym  nie  będzie  oddziału  chirurgicznego,  lekarza  dyżurnego

i  anestezjologa  na  chirurgi,  natomiast  zabezpieczenie  będzie  ze  wszystkich  stron.  Pisali  do

wszystkich również do szpitali okolicznych o tym co planują i co dokonali.  Pacjenci, którzy są

przewożeni przez karetki pogotowia będą przewożeni do najbliższych szpitali: Złotów, Chodzież,

a  najczęściej  do  Piły,  ponieważ  Piła  wynegocjowała  wyższy  kontrakt  na  oddział  chirurgiczny

z powodu zamknięcia oddziału w Wyrzysku. Karetki nie będą przywozić pacjentów wymagających

hospitalizacji  chirurgicznej  do Wyrzyska,  gdyż nie  będzie  miał  ich  kto zabezpieczyć.  Pacjenci,

którzy  z  urazem,  problemami  chirurgicznymi  zostaną  przywiezieni  przez  rodziny  będą

zabezpieczani i przewożeni do Piły, stąd w piśmie wskazano, że pacjenci urazowi będą przewożeni

do najbliższych szpitali i transport sanitarny będzie zabezpieczony. Kończąc radny poinformował,

że nie było innego wyjścia jak zamknięcie oddziału chirurgicznego. Ponadto będzie zwiększony
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transport  sanitarny o kolejna karetkę.  Przez Fundusz planowane są przez kontrakty na transport

sanitarny między szpitalami. 

Radny Piotr Radwański  zapytał, czy na wiosnę jest planowane zamknięcie oddziału dziecięcego?

Następnie radny dodał, że po zapewnieniach Starosty chciał podziękować radnym ale widzi, że po

sesji budżetowej nie ma czego. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że znają to, iż włodarze lubią najpierw inwestować tam gdzie się

znajdują „serca” instytucji – powiat, czy gmina, a dopiero potem boczne uliczki. Miasto Piła ma

budżet około ponad 100 mln zł, a Gmina Wyrzysk ma 60 mln zł i zna niektóre zadania nie mają

wpływu  jak  np.  oświata.  W  ubiegłym  roku  do  oświaty  Gmina  dołożyła  ponad  6  mln  zł.

W Warszawie łatwo się decyduje ale samorządy biednieją. Niektóre inwestycje mogłyby poczekać.

Koalicja Obywatelska ma mniejszość w Radzie Powiatu, a Porozumienie większość, gdyż podpisali

koalicję  z  PiS.  Odnosząc  się  do  tematu  szpitala,  wskazał,  że  mówił  już  o tym na  posiedzeniu

komisji, iż póki szpital podlegał pod NFZ nie było problemów. Wyrzyski szpital, który obsługuje

5 gmin został przekształcony w spółkę prawa handlowego. Radny przypomniał, że Pan Edward

Gaitkowski mówił, iż gdy odchodził szpital był na plusie. 

Przewodniczący Rady wskazał, aby wykorzystać moment kiedy radni Rady Powiatu są obecni na

sesji i mogą im zadać pytania, a nie wracać do historii. 

Radny Stefan Wełniak dodał, że jeżeli szpital dobrze funkcjonował nie trzeba było tego zmieniać.

Następnie radny zapytał, czy szpital idzie ku końcowi, czy mieszkańcy 5 gmin będą dowożeni do

Piły i Chodzieży? Jest to bardzo przykre, że mieszkańcy gminy Łobżenica, Wysoka, Miasteczko

Krajeńskie, Bialośliwie i Wyrzysk, którzy tutaj się leczyli będą musieli korzystać z usług innych

szpitali.  Kończąc radny powiedział,  że ma mieszane uczucia,  czy ten szpital  w przyszłym roku

będzie istniał. 

Ustosunkowując się do zadanych pytań Almuetaz Bellah Nasrullah – radny Rady Powiatu w Pile

odpowiedział,  że  oddział  dziecięcy  będzie  istniał,  tak  jak  oddział  wewnętrzny  oraz  poradnie

specjalistyczne i diagnostyczne. Nie ma zamiaru zamykania kolejnych oddziałów. Wczoraj przez

jednego z radnych Rady Powiatu zostało zadane pytanie, czy jest zamiar łączenia dwóch szpitali?

W tej chwili nawet nie są w stanie tego zrobić, ponieważ Szpital w Wyrzysku jest spółką, więc

prawo  nie  pozwala  na  takie  rozwiązanie.  Jedyne  wyjście  to  powstanie  nowego  szpitala,  cesje

kontraktów i  zamykanie  spółki,  a  jest  to  logistycznie  bardzo  skomplikowane,  gdyż  są  to  duże

koszty, które musi ponieść powiat. Pracują i starają się, aby szpital był w dobrej kondycji.  Pan

Almuetaz Bellah Nasrullah wyraził nadzieję, że po zamknięciu oddziału chirurgicznego straty nie

będą tak duże. Niczego natomiast nie gwarantuje patrząc na to co się dzieje w polityce, łącznie ze

wzrostem płac i energii. Od 2017 r. do dzisiaj szpital ma wzrost kosztów płac o 30%, a ryczałt cały
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czas jest na tym samym poziomie. Każdy wzrost kosztów płac na nich wpływa i nie wie co będzie,

nie  wie  czy  będzie  dalej  tutaj  funkcjonował,  bo  ciężko  prowadzić  taką  firmę  jaką  jest  szpital

z takimi problemami finansowymi. Ta sama sytuacja jest we wszystkich jednostkach budżetowych.

Przedsiębiorca może regulować stawki, czego oni robić nie mogą. 

Radny Ryszard Sell poinformował, że ostatnio odbyły się wybory do Młodzieżowej Rady Miejskiej.

Mówca  podziękował  radnemu  Stefanowi  Rymerowi  za  obecność  na  I  sesji.  Współpraca

z  samorządem gminnym układa  się  znakomicie,  na czele  z  Panią Burmistrz,  która  dużo starań

wkłada, aby MRM kwitła. W poprzedniej kadencji również dobrze zaczęła układać się współpraca z

samorządem  województwa.  Bardzo  mocno  zaangażowali  się  radny  Adam  Bogrycewicz,  radny

Jarosław Maciejewski, radna Mirosława Rutkowska-Krupka, Jacek Bogusławski – członek Zarządu

Województwa,  natomiast  nie  do  końca  widzi  wsparcie  i  zaangażowanie  powiatu,  co  jest  Jego

marzeniem, aby wszystkie trzy szczeble mocno angażowały się, aby jedyna w powiecie pilskim

MRM,  która  ma  już  czwartą  kadencję  jeszcze  bardziej  się  rozwijała.  Radny  poprosił,  aby

w przyszłości zintensyfikowali współpracę. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że w związku z tym, iż mieszkańcy

często kierują do Niej pytania odnośnie sytuacji Szpitala Powiatowego w Wyrzysku pozwoli sobie

je zadać. Co się stanie, gdy ktoś spadnie z drabiny i złamie bark? Czy uzyska pomoc w Szpitalu

w Wyrzysku? Jeśli nie to kto zawiezie taką osobę i  dokąd jeżeli  przywiezie ją rodzina oraz co

będzie jeżeli będzie 15 takich pacjentów z połamaniami danego dnia? Następne Pani Burmistrz

zapytała co się stanie, gdy ktoś załamie rękę, bądź nogę i dokąd taki pacjent ma się kierować oraz

gdzie  uzyska  pomoc?  Kończąc  mówczyni  przypomniała,  że  szpital  wyrzyski  obejmuje  40  tys.

mieszkańców. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że wszystko jest już przesądzone. Teraz należy wyciągnąć

wnioski, aby ratować resztę. Radny powiedział, że się zastanawia się, gdyż dyrektor mówi, iż nie

ma mu kto dać, a jak radny Stefan Wełniak wspomniał gmina do oświaty dokłada 5 mln zł, czy to

znaczy,  że  mają  zamykać  szkoły?  Skąd  gmina  ma  brać  środki?  Spotykali  się  wcześniej  w

poprzedniej kadencji i odpowiedzi były, że szpital ma stabilną sytuację. Dzisiaj okazuje się, że nie

ma jednego oddziału, a być może trzeba będzie działać w innych oddziałach. Podwyżki dotykają

wszystkich: przedsiębiorców, gminę, powiat ale czy sprawą ważną nie jest obecność Szpitala w

Wyrzysku, ważniejszą od stadionu, czy kina?

Radny Łukasz Napierała powiedział,  że był opracowywany plan restrukturyzacji obydwu szpitali.

W związku z tym, czy plan ten został zakończony, bądź na jakim jest etapie?

Almuetaz  Bellah  Nasrullah  –  radny  Rady  Powiatu  w  Pile  odpowiedział,  że  nie  było  planu

restrukturyzacji Szpitala w Wyrzysku, a plan naprawczy Szpitala w Pile, w którym były punkty
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dotyczące Szpitala w Wyrzysku, które zostały wycofane, gdyż nie były uzgodnione. Odnosząc się

do pytań Pani Burmistrz mówca wskazał, że jeżeli pacjent spadnie z drabiny to należałoby wezwać

karetkę,  która  odwiezie  pacjenta  do  najbliższego  szpitala,  najczęściej  do  Piły.  Karetki  nadal

stacjonują w Wyrzysku i  w Wysokiej,  jak również w Ujściu i Złotowie. Kierują tym ratownicy

medyczni w Poznaniu i oni decydują, którą karetkę wysłać do pacjenta, który na pewno nie zostanie

przywieziony z takim urazem do Wyrzyska. W sytuacji gdy ktoś złamie rękę to radziłby od razu

jechać do Szpitala w Pile,  gdyż będzie szybciej,  natomiast jeżeli  trafi  do Wyrzyska to zostanie

zabezpieczony i  zawieziony transportem do Piły.  Chyba,  że  będą  to  skręcenia  i  będzie  można

skierować pacjenta do poradni chirurgicznej. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  zapytała,  czy  skoro  pacjenci  z  terenów  gmin,

z  których  przywożono  pacjentów do  szpitala  w Wyrzysku  mają  trafiać  najczęściej  do  Szpitala

w Pile to czy została zwiększona liczba lekarzy chirurgów, gdyż tych pacjentów będzie o wiele

więcej i kolejki, które obecnie istnieją będą olbrzymie. Czy zwiększona została liczba lekarzy w

Szpitalu Specjalistycznym w Pile by dać właściwą czasowo opiekę nad tymi pacjentami, którzy

teraz trafia z okolic Gminy Wyrzysk. Następnie Pani Burmistrz odniosła się do słów Pani Iwony

Schulz i powiedziała, że rozumie, iż ważne są te instytucje, które służą wszystkim uczniom z terenu

powiatu pilskiego ale prosi aby pamiętali, że Oni są radnymi tej ziemi, wyrzyskiej ziemi i powinni

walczyć o inwestycje, które byłyby realizowane na terenie Gminy Wyrzysk, gdyż ci mieszkańcy Im

zaufali, a Oni mają moc, gdyż są w koalicji, która ma decydujący głos. Siła przekonania i siła walki

o to, aby inwestycje były realizowane na terenie gminy, jak od wielu lat budowany chodnik do

Glesna był  realizowany.  Pani  Burmistrz  poprosiła,  aby dbać o interesy inwestycyjne na terenie

Gminy Wyrzysk, a wszyscy będą bardzo szczęśliwi.

O godz. 13:17 salę obrad opuścił radny Andrzej Głąb.

Iwona  Schulz  –  radna  Rady  Powiatu  w  Pile  powiedziała,  że  ze  słów radnego  Ryszarda  Sella

wynika, jakoby nie było woli współpracy powiatu z Młodzieżową Radą Miejską. Być może źle Go

zrozumiała ale odpowie w swoim imieniu. Jeżeli były skierowane do Niej jakieś zaproszenia to z

reguły odbywały się te imprezy w czasie gdy Ona pracuje. Jest nauczycielem i nie może pozwolić

sobie na zwolnienie z pracy by w tych obradach Rady uczestniczyć, natomiast deklaruje, że jeżeli

radny  ma  jakiś  pomysł,  czy  członkowie  MRM,  chcą  poznać  funkcjonowanie  Starostwa

powiatowego, bądź w inny sposób mogłaby się tej radzie przysłużyć jest otwarta. Współpracuje z

wieloma instytucjami i organizacjami. Radna powiedziała,  że powinni się spotkać i ustalić plan

działania na przyszłość. Odnosząc się do wypowiedzi Pani Burmistrz radna powiedziała, że jest
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świadoma jakie Ona ma zadania i jakich interesów ma pilnować i to robi. Nie trzeba Jej o tym

przypominać. Jest w stałym kontakcie z mieszkańcami Gminy Wyrzysk. Zna problemy nie tylko te,

które dotyczą powiatu ale również i gminy. Robi to po cichu częstokroć ale wiele trudnych spraw

udało Jej się załatwić. Wie co ma robić jako radna. 

O godz. 13:20 na salę obrad wrócił radny Andrzej Głąb. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  dla  mieszkańców  oprócz  spraw

drobnych, gdyż nie mówi, że nie jest realizowanych wiele tematów, które mieszkańcy podejmują,

natomiast bardzo istotne są inwestycje i o nich mówią. Pani Burmistrz wyraziła nadzieję, że radna

zacznie walczyć i przyjedzie któregoś dnia z konkretną informacją, że został wpisany do budżetu

powiatu pilskiego chodnik Glesno i wtedy będzie bardzo zadowolona i jeszcze bardziej zadowoleni

będą mieszkańcy. Z małych rzeczy składają się duże rzeczy. Więc ma nadzieję, że po interwencjach,

które  dzieją  się  w  cichości  gabinetów,  bo  tak  też  się  dzieje  będą  takie  wizualne  tematy  jak

inwestycje. 

Iwona Schulz – radna Rady Powiatu w Pile odpowiedziała, że nad inwestycjami również pracują. 

Almuetaz  Bellah  Nasrullah  –  radny Rady  Powiatu  w Pile  powiedział,  że  starają  się  przekazać

życzenia radnych, co nie zawsze się udaje, gdyż jest ich troje. Następnie radny powiedział, że nie

wie czy zwiększona jest ilość lekarzy chirurgów, natomiast pani dyrektor NFZ obiecała 1 mln zł

więcej kontraktu, a zawsze przy zwiększonym kontrakcie wymaga się zwiększenia personelu.

Przewodniczący Rady R. Łuka na ręce radnych Rady Powiatu, a za ich pośrednictwem dla całej

Rady Powiatu w Pile złożył najlepsze życzenia Bożonarodzeniowe i Noworoczne.

O godz. 13: 23 salę obrad opuściła radna Beata Królik. 

Dominik Pleśniak – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku powiedział, że przed budynkiem

Urzędu  Miejskiego  jest  radiowóz,  który  6  grudnia  wraz  z  Zastępcą  Burmistrz  Panem Jackiem

Wiśniewskim odebrali  przed Starostwem Powiatowym w Pile.  W podziękowaniu za tę decyzję,

która zapadła wcześniej, aby dofinansować jego zakup dzisiaj są tym radiowozem, aby go pokazać

i udostępnić.

Iwona Schulz – radna Rady Powiatu w Pile w imieniu obecnych radnych Rady Powiatu jak i swoim

złożyła  najserdeczniejsze  życzenia  świąteczne,  aby  te  święta  były  czasem  refleksji,  spokoju,

aby w nowym roku ze zdwojonym zapałem mogli wspólnie dla dobra gminy i powiatu pracować

i aby były inwestycje. 
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O godz. 13:26 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

O godz. 13:36 wznowiono obrady. 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy  Wyrzysk  poprosiła  o  zmianę  kolejności  rozpatrywanych

uchwał i omówienie jako punktu pierwszego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy

Wyrzysk na 2019 r. (obecny ppkt. 4) oraz jako ppkt. 2  projekt uchwały zmieniającego uchwałę

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031 (obecny ppkt. 5).

W związku z tym obecny ppkt. 1 stałby się ppkt. 3 i dalej według kolejności. Wyjaśniła, aby zmiany

w budżecie  na  2019  r.  i  WPF na  2019-2031  były  rozpatrzone  wcześniej  aniżeli  WPF na  lata

przyszłe, czyli na 2020-2030 oraz budżet na rok 2020, ponieważ zmiany, które się tam znajdują

będą następstwem zmian w budżecie na 2020 rok. 

Radny Łukasz Napierała powiedział, że jest zdziwiony, gdyż wydawało mu się, że porządek obrad

został już przyjęty.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy poinformowała,  że  kolejność,  która  jest  nie  będzie

prawidłowa jeżeli chodzi o wprowadzenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Alinę Chełkowską o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. 

Alina Chełkowska – Radca prawny poinformowała, że zgodnie z przepisami radni mogą w każdym

momencie sesji dokonywać bezwzględną większością głosów zmiany w przyjętym porządku obrad.

Jeżeli radni przegłosują zmiany pod względem prawnym będzie wszystko prawidłowo. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  zmiany  w

porządku obrad  poprzez  omówienie  w pierwszej  kolejności  ppkt.  4  (zmian w budżecie  Gminy

Wyrzysk na 2019 r.) i 5 (WPF na 2019-2031) jako ppkt. 1 i 2. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do uchwały

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok w związku z uwagą Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Poznaniu, gdzie do uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 28 listopada

2019 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 r. dotyczącą zapewnienia spójności

uchwały budżetowej z wartościami zapisanymi w dołączonych do niej załącznikach jak i pomiędzy

załącznikami na skutek błędu pisarskiego w §1 pkt. 8 wymienionej uchwały błędnie podano kwoty

zmniejszenia rezerwy celowej o kwotę 2500 zł zamiast 7500 zł. W związku z powyższym należało

w § 1 pkt. 4 niniejszej uchwały dla celów porządkowych uzupełnić ww. zmianę, czyli przywołać ją

jeszcze raz z prawidłowymi wartościami. Nie ma ona żadnych skutków dla uchwały, która dzisiaj

jest  podejmowana,  a  jest  przywoływana dla  celów porządkowych.  W uchwale,  o  której  mowa

nastąpił  błąd  pisarki,  który  polegał  na  wprowadzeniu  kwoty  2500  zł,  zamiast  7500  zł.

W pozostałych załącznikach, czyli zał. nr 2, uzasadnieniu do uchwały wartości były prawidłowe

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

autopoprawki w ww. zakresie. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawkami. 

W wyniku glosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/162/2019, która stanowi

załącznik nr 6 do protokołu.

2) zmieniającego uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2019-2031

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/163/2019, która stanowi

załącznik nr 7 do protokołu.

3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020 – 2030;

Przewodniczący  Rady poprosił  Panią  Teresę  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy  Wyrzysk

o wprowadzenie. 
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Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa

zgodnie z ustawą o finansach publicznych jest uchwalana na okres roku budżetowego i kolejnych

trzech lat. Okres objęty prognozą finansową nie może być krótszy jak okres na jaki zostały przyjęte

limity przedsięwzięć,  a także zaplanowana do spłaty kwota długu. WPF Gminy Wyrzysk został

zaplanowany  na  lata  2020-2030  tj.  do  całkowitej  spłaty  zaciągniętych  zobowiązań.  Limity

wydatków na wydatki majątkowe w WPF zostały określone na lata 2020-2023. Projekt uchwały

w sprawie WPF obejmuje dochody i wydatki bieżące. Dochody bieżące w kwocie 57 133 705,34 zł,

wydatki bieżące w kwocie 54 575 620,80 zł. WPF obliguje także dochody i wydatki majątkowe.

Dochody majątkowe to kwota 553 153,00 zł,  natomiast wydatki majątkowe to 1 156 516,61 zł.

W WPF  została  zapisana  nadwyżka  i  deficyt,  czyli  wynik  budżetu  oraz  sposób  finansowania

deficytu, czy też przeznaczenia planowanej nadwyżki. Określono również przychody i rozchody

budżetu,  a  także  kwotę  długu  (zał.  nr  1  do  WPF).  Kolejnym  zał.  jest  zał.  nr  2  mówiący

o przedsięwzięciach do WPF. Przedsięwzięcia  zostały podzielone,  na te  które są  realizowane z

funduszy unijnych. Jedno przedsięwzięcie w wydatkach bieżących tj. Wsparcie dla osób starszych,

nie samodzielnych i niepełnosprawnych z terenu gminy Wyrzysk – II edycja. Planowane również są

wydatki  na  przedsięwzięcia,  które  nie  są  finansowane  środkami  unijnymi.  Planowane  wydatki

bieżące tj. rekultywacja gminnego składowiska odpadów, przewozy dzieci do szkół z terenu Gminy

Wyrzysk na lata 2019/2020 oraz wydatki majątkowe, na które składa się budowa drogi gminnej

nr  G321P i  G322P w  Falmierowie,  budowa  drogi  gminnej  w  Konstantynowie,  modernizacja

budynku hali sportowej oraz budynku socjalno-użytkowego z baza noclegową w Wyrzysku przy

ul. Parkowej oraz budowa hali sportowej – II etap, Wyrzysk – Przebudowa drogi ul. Pod Czubatką,

Osiek nad Notecią – budowa drogi gminnej ul. 11 Listopada, uzupełnienie oświetlenia drogowego

na  terenie  Gminy  Wyrzysk,  przebudowa  basenu  pływackiego  w  Wyrzysku  oraz  modernizacja

pomieszczeń w budynku użyteczności  publicznej  przy ul.  Parkowej  w Wyrzysku.  Te wszystkie

wydatki majątkowe ujęte w przedsięwzięciach do WPF są kontynuacją przedsięwzięć, które były w

poprzedniej  WPF.  W projekcie  uchwały  zawarte  są  również  upoważnienia  dla  burmistrza  do

zaciągania  zobowiązań.  Upoważnienia  takie  są  związane  z  realizacją  przedsięwzięć,  a  więc

wszystkie przedsięwzięcia, które są uwzględnione w zał. nr 2 oraz z tytułu umów, których realizacja

następuje w ciągu roku budżetowego oraz w latach następnych i jest niezbędna do zapewnienia

ciągłości działalności gminy oraz tych których płatności wykraczają poza rok budżetowy. Zostały

również  zawarte  upoważnienia  burmistrza  do  przekazywania  upoważnień  do  zaciągania

zobowiązań związanych z realizacją  przedsięwzięć dla  kierowników jednostek organizacyjnych,

ponieważ  niektóre  z  tych  przedsięwzięć  realizowane  są  przez  jednostki  gminne  np.  SAP,

która  zajmuje  się  przewozem  dzieci,  czy  też  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji,  który  zajmuje  się
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realizacją przedsięwzięć przebudowy basenu pływackiego w Wyrzysku i modernizacją pomieszczeń

w budynku użyteczności publicznej przy ul. Parkowej w Wyrzysku. 

Radny  Piotr  Radwański  zapytał  co  się  kryje  pod  modernizacją  pomieszczeń  w  budynku

użyteczności publicznej przy ul. Parkowej w Wyrzysku?

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk odpowiedziała, że jest to budynek Samorządowej

Administracji Publicznej. 

Radny  Łukasz  Napierała  zapytał  o  pkt.  2,  gdzie  wpisano  nieprawidłową kwotę  4  130 000  zł,

zamiast kwoty 2 610 000 zł w poz. 10.6 na rok 2023. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk odpowiedziała, że prawidłowe kwoty zostały błędnie

wprowadzone  w  niektórych  kolumnach.  W  tej  chwili  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa

przygotowywana jest na podstawie nowej metodologii opracowania i wkradł się błąd. 

Radny Łukasz Napierała  zapytał, czy w tej kwocie zawarte są aneksy z Bankiem Gospodarstwa

Krajowego?

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk odpowiedziała, że w autopoprawce wprowadza się

w taki sposób dane jak one mają być już zapisane prawidłowo w objaśnieniach. Wygląda to trochę

inaczej  jak  przy  budżecie.  Pani  Skarbnik  poprosiła,  aby  wziąć  projekt  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej  i  zobaczyć  w załączniku,  o  którym mówią  i  zobaczyć  jak  została  kwota  wpisana.

Wszystkie aneksy, które zostały zawarte z bankami mają swoje odbicie w Wieloletniej Prognozie

Finansowej, a więc również w tym punkcie. 

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Skarbnik  o  przedstawienie  najważniejszych

elementów uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o projekcie

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy  Wyrzysk  odczytała  uzasadnienie  uchwały  Składu

Orzekającego z dnia 9 grudnia 2019 roku nr SO.0957/23/13/Pi/2019 w sprawie opinii o projekcie

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Radny Stefan Wełniak wskazał, że z dokumentów wynika, iż zadłużenie na koniec 2019 r. wynosi

57 mln zł.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk odpowiedziała, że zadłużenie nie wynosi 57 mln zł. 

Radny Stefan Wełniak poprawił, iż chodzi o 37 mln zł zadłużenia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tej chwili będą przedstawione autopoprawki 

Radny Stefan Wełniak  powiedział,  że radni otrzymali autopoprawki 20 min. przed posiedzeniem

sesji. 
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O godz. 14:26  salę obrad opuścił radny Włodzimierz Michalski oraz radny Krzysztof Bartkus.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk odczytała autopoprawki do projektu Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020 – 2030.

O godz.14:32 na salę obrad wrócił radny Włodzimierz Michalski, natomiast o godz. 14:38 na salę

wrócił radny Krzysztof Bartkus. 

 

Przewodniczący obrad tworzył dyskusję. 

Radny Stefan Wełniak podziękował Pani Skarbnik za przedstawienie autopoprawek i zapytał na co

przeznacza  się  kwotę  289.714,90  zł  w  roku  2020?  Następnie  zapytał  o  kwotę  123.089  zł  na

modernizację  pomieszczeń w budynku użyteczności  publicznej  przy ul.  Parkowej w Wyrzysku.

Przebudowa basenu pływackiego w Wyrzysku zadanie kontynuowane jest  z roku 2019. Co jest

powodem,  że  znowu  jest  przesunięcie  o  340  tys.  zł  z  roku  2020  na  rok  2021  jeżeli  chodzi

o przebudowę ul. Pod Czubatką. Radni na ten temat procedowali w poprzedniej kadencji i rozumie,

że te grunty nie są jeszcze uregulowane? 

O godz. 14:41 salę obrad opuścił radny Piotr Radwański. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że po treści „składowiska odpadów”,

czyli str. 3 jest napisane, że zadanie zostało początkowo zaplanowane do realizacji w latach 2013-

2019,  a  zostało  przesunięte  tak  jak  zostało  zapisane  „W  związku  z  przedłużającymi  się

formalnościami prowadzącymi do zebrania niezbędnych dokumentów i pozwoleń na wykonanie

zadania polegającego na wybudowaniu urządzeń odwadniających korpus składowiska”.zadanie to

realizowane jest razem z WIOŚ-iem zadanie realizowane. Kolejne etapy tego składowiska i jego

umacniania. Związane jest to z dokumentacją. Zadanie jest kolejnością tego co WIOŚ nakłada i to

zadanie jest likwidowane to zadanie. Od kilku lat składowisko jest zasypywane ziemią, okopywane,

zalesiane.  Te  wszystkie  elementy,  które  są  potrzebne  wymagają  określonych  dokumentacji.

Te wszystkie elementy, które są potrzebne wymagają określonej dokumentacji. Wody Polskie się

przekształciły i trzeba było zmieniać dokumenty, co wpłynęło na przedłużenie czasu oczekiwania.

Zadanie dot. kwoty limitu 2020 r. 289 tys. zł na przebudowę basenu pływackiego na str.  5 jest

dodane,  że ta  kwota dotyczy przebudowy basenu pływackiego i  wyjaśnione jest  czego dotyczy

przebudowa, o czym mówili na komisji teraz jest tylko zmiana w budżecie. Tak samo jeżeli chodzi

o  limit  modernizacji  pomieszczeń  użyteczności  publicznej  zadanie  również  jest  szczegółowo
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opisane, co czytała Pani Skarbnik, czyli, że były zaplanowane zadania jednoroczne ale trzeba było

dostosować  istniejące  instalacje  sanitarne  do  przepisów  BHP  oraz  wymianie  przyłącza

kanalizacyjnego, a nie było oferentów. W związku z tym ten czas się przedłużył i konieczne jest

przesunięcie. Co oznacza, o czym mówiła na komisjach, że nie ma dodawania żadnych pieniędzy

do  basenu,  a  przeniesienie  wykonania  pewnych  robót  na  kolejny  rok.  Odnosząc  się  do

ul. Pod Czubatką Pani Burmistrz powiedziała, że na str. 5 tiret 4 zostało wskazane, że dotyczy to

tego,  iż  nie  są  założone  księgi  wieczyste,  gdyż  nie  tylko  gmina  jest  właścicielem.  Są

współwłaściciele prywatni, gdzie nie poregulowane są sprawy własności niektórych części. Ulica

jest  w częściach  podzielona  między  właścicielami  i  teraz  aby założyć  księgę  wieczysta  trzeba

uregulować sprawy spadkowe, a to się dzieje poprzez sąd i trzeba czekać. 

O godz. 14:42 salę obrad opuścił radny Ryszard Janowiak.

O godz. 14:43 na sale obrad wrócił radny Piotr Radwański. 

Przewodniczący Rady poprosił o skupienie nad podawanymi informacjami. 

Radny Stefan  Wełniak powiedział,  że  jest  37  mln  zł  zadłużenia,  a  do  końca  roku 2020 będzie

oscylowało  na  30  615  659  zł  i  będzie  to  53,7%.  gdyby  nie  mieli  możliwości  oddłużenia  to

musieliby  spłacić  do  tej  sumy,  którą  mają  około  7  mln  zł,  gdyż  jest  oddłużenie  na  rok

2021,2022,2023. Radny zapytał jaką mają pewność, że w 2023 r., a będą znowu bardzo wysokie

raty spłaty będą musieli oszczędzać. Jest mu to trudno zrozumieć, ponieważ jest tyle pieniędzy do

spłaty i inwestycji nie będzie.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedział, że trudno jest przewidzieć co będzie

w roku 2020, bo nie wiadomo jakie jeszcze ustawy się pojawią, które nałożą na gminy obowiązki,

a tym bardziej w roku 2023. Na dzień dzisiejszy i na wiedzę, którą mają - Wieloletnią Prognozę

Finansową, że będą mogli wykonywać zadania. Bardzo się cieszy, że radny zauważył, że spłaty

kredytów  następują  i  że  z  57%  spadły  do  53%  bo  to  oznacza,  że  płynnie  realizują  zadania.

Każda spłata wymaga zaciskania pasa. Ogromnie się cieszy, co podkreśla, że dzięki temu, że w

zeszłym i tym roku podejmowali działania inwestycyjne dzisiaj te inwestycje mają. Nie kusiłaby się

o to, aby odpowiedzieć co będzie w 2023 bo nie potrafi tego uczynić.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk dodała, że na ten temat odpowiadała na komisji, gdy

rozmawiali  o  tym,  że  dobrze  byłoby  spłacić  zadłużenia  od  razu  jeżeli  mają  na  to  środki.

Powiedziała wtedy, że jest Wieloletnia Prognoza Finansowa, wskaźniki i wskaźniki zadłużenia nie

pozwalają  spłacić  w  danym  roku  planowanej  kwoty  zobowiązania  dlatego  musieli  aneksować

umowy, których było 6 na lata kolejne. Nie było to łatwą sprawą, bo w projekcie budżetu była
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informacja,  że  w  momencie  składania  projektu  budżetu  jeszcze  nie  wiedzieli,  czy  Bank

Gospodarstwa Krajowego podpisze z nimi aneks do umowy. W tej chwili wiedzą, że BGK podpisał

aneks do umowy. Dzięki temu, że starają się sami oddłużyć Gminę do takiego aneksu doszło. 

O godz. 14:48 na salę obrad wrócił radny Ryszard Janowiak. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  dodała,  że nie wie czy radni  oglądali sesję Rady

Powiatu, natomiast mówi się czasami, że gmina ma wskaźnik zadłużenia 53% i niektórzy nad tym

ubolewają,  natomiast  to  ustawodawca  dał  możliwość  brania  pieniędzy  właśnie  na  zadania

inwestycyjne do 60%. W kontekście tego co usłyszała na Radzie Powiatu i spłat kredytu gmina ma

zaplanowaną WPF na lata 2020-2031, a powiat od 2020 do 2040, więc na 20 lat, a Gmina Wyrzysk

robi wszystko, by spłacać i dać możliwość realizacji zadań, tym którzy będą również po nich. 

Radny  Leszek  Matuszewski zapytał,  czy  spłacają  umowę kredytową,  która został  zawarta

07.07.2014 r.?

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak. Następnie Pani Skarbnik dodała, że są

to również aneksy umów kredytowych, które były zawarte w latach 2011-2012. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  dodała, że były to kredyty, które były brane kiedy

Ona nie była Burmistrzem. Raty kredytów były rosnące i teraz borykają się z najwyższymi ratami,

które na te kredyty były wyliczone. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy uzupełniła, że najwyższe raty kredytów były wyliczone na

rok 2020 i najbliższe trzy lata. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  dodał,  że  poradzą sobie jak z każdym, bo tylko

mądrość  Pani  Skarbnik  i  Wysokiej  Rady  powoduje,  że  będą  mieć  budżety,  które  będą  dawały

możliwość realizacji zadań.  Pani Burmistrz wyraziła nadzieję, że wpłyną pieniądze z subwencji

wyrównawczej, które dadzą możliwości inwestycyjne. 

Alina Chełkowska –  Radca prawny poinformowała,  że  głosowanie  dotyczące  autopoprawek do

Wieloletniej Prognozy Finansowej odbywać się będzie poszczególnymi blokami.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

autopoprawki w załącznik Nr 1 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020-2030 1) W związku z

błędem pisarskim w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030 w poz. 3.1 dla

roku 2021 (Kwota prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczona na spłatę kredytów, pożyczek i
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wykup  papierów  wartościowych)  wpisano  prawidłową  kwotę  3.009.614,00  zł,  zamiast  kwoty

2.989.614,00 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w związku z

błędem pisarskim w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030 w poz. 10.6 dla

roku 2023 (Spłaty,  o których mowa w poz. 5.1, wynikające wyłącznie z tytułu zobowiązań już

zaciągniętych) wpisano prawidłową kwotę 4.130.000,00 zł, zamiast kwoty 2.610.000,00 zł. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Łukasz Aleksander Napierała

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w związku  ze  zmniejszeniem planowanych  wydatków bieżących  w  2020  roku  wprowadza  się

zmiany  w poz.  2.1  Wydatki  bieżące  –  zmniejszenie  o  kwotę  402.803,90  zł,  w  poz.  2.1.1.  na

wynagrodzenia  i  składki  od  nich  naliczane  -  zmniejszenie  o  kwotę  112.726,00  zł.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  

w związku z dodaniem w 2020 roku dwóch przedsięwzięć majątkowych dokonano zwiększenia

planowanych wydatków majątkowych w poz. 10.1 Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art.

226 ust. 3 pkt 4 ustawy i 10.1.2 majątkowe – zwiększenie o kwotę 412.803,90 zł. Wprowadza się

również zmiany w poz. 2.2 Wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 402.803,90 zł, w poz. 2.2.1.

Inwestycje i zakupy inwestycyjne, o których mowa w art. 236 ust. 4 pkt 1 ustawy - zwiększenie o

kwotę 402.803,90 zł. W związku z powyższym wprowadza się również zmiany na 2020 rok w poz.

7.1  –  różnica  między  dochodami  bieżącymi  a  wydatkami  bieżącymi  –  zwiększenie  o  kwotę

402.803,90 zł oraz poz. 7.2 – różnica między dochodami bieżącymi, skorygowanymi o środki8) a

wydatkami bieżącymi – zwiększenie o kwotę 402.803,90 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w załącznik Nr 2 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie ustalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020-2030 1. Zmiana dotyczy dodania
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przedsięwzięcia: „1.3.2.7 Przebudowa basenu pływackiego w Wyrzysku” - zadanie kontynuowane z

roku  2019:  a)  jednostka  odpowiedzialna  lub  koordynująca  –  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji  w

Wyrzysku, b) okres realizacji od 2016 do 2020, c) łączne nakłady finansowe w kwocie 683.730,00

zł, d) limit w 2020 roku w kwocie 289.714,90 zł,  e) limit zobowiązań w kwocie 6.131,71 zł.  .  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

brzmieniu:  „1.3.2.8  Modernizacja  pomieszczeń  w  budynku  użyteczności  publicznej  przy  ulicy

Parkowej  w  Wyrzysku”  a)  jednostka  odpowiedzialna  lub  koordynująca  –  Ośrodek  Sportu  i

Rekreacji w Wyrzysku, b) okres realizacji od 2019 do 2020, c) łączne nakłady finansowe w kwocie

167.000,00  zł,  d)  limit  w  2020  roku  w  kwocie  123.089,00 zł,  e)  limit  zobowiązań  w  kwocie

3.218,00 zł.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  głosowano w sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w brzmieniu:  2.  W kolumnie:  Łączne

nakłady finansowe dokonuje się następujących zmian: 1) wiersz 1 Wydatki na przedsięwzięcia-
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ogółem 1.1+1.2+1.3) - zwiększenie o kwotę 850.730,00 zł, łączne nakłady finansowe po zmianie

wynoszą 11.660.166,91 zł; 2) wiersz 1.b – wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 850.730,00

zł,  po  zmianie  łączne  nakłady  finansowe  wynoszą  9.063.630,00  zł;  3)  wiersz  1.3  Wydatki  na

programy,  projekty  lub  zadania  pozostałe  (inne  niż  wymienione  w  pkt  1.1  i  1.2),  z  tego  –

zwiększenie o kwotę 850.730,00 zł, po zmianie łączne nakłady finansowe wynoszą 10.770.483,51

zł; 4) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę 850.730,00 zł, po zmianie łączne

nakłady finansowe wynoszą 9.063.630,00 zł. 

W wyniku glosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w brzmieniu: 3. W kolumnie: Limit 2020 dokonuje się następujących zmian: 1) wiersz 1 Wydatki

na przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) - zwiększenie o kwotę 412.803,90 zł,  limit  po zmianie

wynosi 1.844.567,17 zł; 2) wiersz 1.b – wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 412.803,90 zł,

limit po zmianie wynosi 862.803,90 zł; 3) wiersz 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania

pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1 i 1.2), z tego –zwiększenie o kwotę 412.803,90 zł, limit

po zmianie wynosi 1.571.039,57 zł; 4) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę

412.803,90 zł, limit po zmianie wynosi 862.803,90 zł.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
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PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w  brzmieniu:  Objaśnienia  przyjętych  wartości  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Wyrzysk  na  lata  2020-2030.  1.  Na  stronie  10  w  pkt  3  Wydatki  bieżące  ujęte  w  załączniku

przedsięwzięć  do  WPF:  a)  w  ppkt  a)  po  treści  „II  edycja”  wprowadza  się  treść:  „Zadanie

zaplanowane  do realizacji  przez  Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  w Wyrzysku w

latach 2018-2020. W ramach projektu świadczone są usługi opiekuńcze, z których mogą skorzystać

osoby mające zaświadczenie lekarskie świadczące o konieczności tych usług. W ramach realizacji

zadania prowadzony jest również Klub Seniora, warsztaty zajęciowe, zajęcia gimnastyczne oraz

wyjazdy  do  kina  pod  nadzorem  opiekuna  świetlicy,  a  także  spotkania  z  lekarzem.”.  

W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

brzmieniu: b) w ppkt b): - po treści „składowiska odpadów” wprowadza się treść: „Zadanie zostało

początkowo zaplanowane do realizacji w latach 2013-2019. Dokonano zmiany okresu realizacji na

lata  2013-2022  oraz  zmniejszono  o  kwotę  15.000,00  zł  łączne  nakłady  finansowe,  które  po

zmianach  wyniosły  438.500,00  zł.  Zmniejszono  limit  w  roku  2019  do  kwoty  1.000,00  zł,

wprowadzono  limit  wydatków  na  rok  2020  –  300.000,00  zł,  2021  –  340.000,00  zł,  2022  –

300.000,00 zł, limit zobowiązań po zmianie wyniósł 940.000,00 zł. W związku z przedłużającymi

się formalnościami prowadzącymi do zebrania niezbędnych dokumentów i pozwoleń na wykonanie

zadania  polegającego  na  wybudowaniu  urządzeń  odwadniających  korpus  składowiska,  należy

zmienić plany zadaniowe i wykonać tylko roboty związane z wykonaniem warstwy drenażowej na

korpusie  wysypiska.  Pozostałe  do  wykonania  prace  zostały  rozłożone w czasie  na  kolejne  lata
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budżetowe.”; - po treści „w roku szkolnym 2019/2020” wprowadza się treść: „Zadanie realizowane

przez Samorządową Administrację Placówek w Wyrzysku w latach 2019-2020. Zawarte zostały

umowy  z  przewoźnikami  obejmujące  dowozy  dzieci  z  terenu  Gminy  Wyrzysk  do  Szkół

Podstawowych w Wyrzysku, Gleśnie, Osieku nad Notecią, Falmierowie, Kosztowie, Publicznego

Przedszkola w Wyrzysku, gdzie odległość od miejsca zamieszkania do szkoły przekracza 3 km w

przypadku szkół podstawowych. Zawarto też również umowy na dowozy dzieci z orzeczeniem o

kształceniu specjalnym do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy i do Młodzieżowego

Ośrodka Wychowawczego w Jastrowiu.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Piotr  Wiesław Radwański,

Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

Jako  kolejne  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w brzmieniu:  Na stronie 10 w pkt 4 w zdaniu treść „Wydatki majątkowe na planowane pozostałe

przedsięwzięcia (poz. 1.3.2.6.)” zastępuje się treścią: „Wydatki majątkowe na planowane pozostałe

przedsięwzięcia (poz. 1.3.2.8.)”. Wprowadza się treść w poszczególnych tiretach: - tiret 1 - po treści

„ w Falmierowie” dodaje się treść: „Zadanie zaplanowane do realizacji w latach 2016-2020 zostało

wydłużone do do roku 2021. Zmniejszono o kwotę 24.000,00 zł łączne nakłady finansowe, które po

zmianach wyniosły 2.388.500,00 zł  oraz zmniejszono limit  w roku 2019 o kwotę 24.000,00 zł,

który po zmianie wyniósł 976.000,00 zł, limit roku 2020 zmniejszono o kwotę 200.000,00 zł, który

po zmianie  wynosi  300.000,00 zł  oraz  na  rok 2021 wprowadza się  limit  wydatków w kwocie

200.000,00 zł, limit zobowiązań wynosi 500.000,00 zł. Zadanie zostało rozłożone na kolejne lata

budżetowe z uwagi na trudną sytuację finansową gminy.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)
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Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Mateusz Karol Jaremko.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w brzmieniu: 

- tiret 2 po treści „ w Konstantynowie” dodaje się treść: Zadanie początkowo zostało zaplanowane

do  realizacji  w  latach  2016-2020.  Zmieniono  okres  realizacji  zadania  na  lata  2016-2021  oraz

zmniejszono limit wydatków roku 2020 w kwocie 800.000,00 zł z jednoczesnym przeniesieniem na

limit  roku  2021,  limit  zobowiązań  po  zmianie  wyniósł  800.000,00  zł.  Przesunięcie  realizacji

zadania  związane  było  z  ograniczonymi możliwościami  pozyskania  dofinansowania  zadania  na

wykonanie robót drogowych ze środków Samorządu Województwa Wielkopolskiego na dany rok

budżetowy. Złożenie wniosku o udzielenie pomocy finansowej planowane jest w listopadzie 2020 r.

z wykonaniem robót w roku 2021, dlatego zmiana terminu realizacji inwestycji jest uzasadniona.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (2)

Mateusz Karol Jaremko, Stefan Tomasz Wełniak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w brzmieniu:  - tiret 3 po treści „II etap” dodaje się treść: „Zadanie zaplanowane początkowo do

realizacji w latach 2016-2020. Dokonano zmiany okresu realizacji zadania na lata 2016-2023, a

także zmniejszono o kwotę 1.200.000,00 limit roku 2019, który po zmianie wyniósł 20.000,00 zł,
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limit  roku  2020  zmniejszono  o  kwotę  800.000,00  zł,  który  po  zmianie  wyniósł  0,00  zł  oraz

wprowadzono limit  wydatków na rok 2021 w kwocie  1.000.000,00 zł,  na rok 2022 w kwocie

300.000,00 zł  oraz na rok 2023 w kwocie 700.000,00 zł,  limit zobowiązań po zmianie wyniósł

2.000.000,00 zł. W związku z opóźnieniem uzyskania pozwolenia na przebudowę obiektu, które

otrzymano dopiero  w III  kwartale  2019 roku przeprowadzenie  postępowania  przetargowego na

wyłonienie  wykonawcy  robót  oraz  realizacja  prac  do  końca  2019  roku  były  nierealne  do

wykonanie. W związku z powyższym realizację zadania przeniesiono na kolejne lata budżetowe.

Ponadto na wykonanie robót dotyczących przebudowy części sportowej obiektu zaplanowano w

2020 roku złożenie wniosku o dofinansowanie ze środków MSiT, co pozwoli na zmniejszenie planu

wydatków pokrywanych ze środków własnych gminy.”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Mateusz Karol Jaremko.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

brzmieniu:  -  tiret  4  po  treści  „  w  ul.  Pod  Czubatką”  dodaje  się  treść:  „Zadanie  początkowo

zaplanowane  do  realizacji  w  latach  2016-2020.  Dokonano  zmniejszenia  o  kwotę  30.100,00  zł

łącznych nakładów finansowych, które po zmianach wynoszą 494.900,00 zł; zmniejszono limit w

roku 2019 o kwotę 30.100,00 zł, który po zmianie wyniósł 9.900,00 zł natomiast limit roku 2020 w

kwocie 450.000,00 zł przeniesiono na rok 2021, limit zobowiązań po zmianie wynosi 450.000,00

zł.  Zmniejszenie planu wydatków związane było z  brakiem możliwości  przystąpienia do robót,

spowodowane nieuregulowanym stanem prawnym nieruchomości,  tj.  brakiem założonych Ksiąg

Wieczystych dla części działek,  przez które przebiega droga oraz koniecznością wystąpienia do

Sądu o uzgodnienie treści KW z rzeczywistym stanem prawnym. Z uwagi na długotrwałą procedurę

administracyjną regulacji stanu prawnego KW wydatki na realizację zadania przeniesiono na rok
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2021.”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

PRZECIW (1)

Mateusz Karol Jaremko.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik.

Jako  kolejne  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w brzmieniu:  - tiret 5 po treści „ ulica 11 Listopada” dodaje się treść: „Zadanie zaplanowane do

realizacji w latach 2019-2021. W roku 2020 nie zostały zaplanowane wydatki z uwagi na sytuację

finansową gminy. Zadanie obejmuje wykonanie ciągu pieszo-jezdnego o łącznej długości 298,51 m

i średniej szerokości 5m, chodników o łącznej długości 210 m i szerokości w przedziale 1,8-2,05m

oraz zjazdów i poboczy. Planuje się wykonanie wszystkich nawierzchni z kostki betonowej. Zakres

prac  obejmuje  rozbiórkę  istniejących  nawierzchni  i  wykonanie  nowej  pełnej  konstrukcji

nawierzchni  ciągu  pieszo-jezdnego,  jezdni,  chodnika,  wykonanie  zjazdów  oraz  wykonanie

poboczy.”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (2)

Mateusz Karol Jaremko, Łukasz Aleksander Napierała.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.
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Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w  brzmieniu:  -  tiret  6  po  treści  „  na  terenie  Gminy  Wyrzysk”  dodaje  się  treść:  „Zadanie

zaplanowane do realizacji w latach 2016-2020. Na rok 2020 planuje się budowę kolejnych punktów

oświetlenia ulicznego na terenie miasta  i gminy Wyrzysk, na podstawie posiadanych dokumentacji

projektowych sporządzonych w roku 2018.”

W wyniku glosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w brzmieniu:  Dodaje  się  tiret  7  i  8:  -  Przebudowa basenu  pływackiego  w  Wyrzysku  Zadanie

obejmujące przebudowę basenu w Wyrzysku początkowo zostało zaplanowane do realizacji na lata

2016-2019. Podczas realizacji prac wystąpiły nieprzewidziane okoliczności powodujące opóźnienia

w realizacji poszczególnych etapów wzajemnie od siebie zależnych, następujących po sobie oraz

wymagających skorelowania.  Dopiero z  końcem lipca 2019 roku zakończono prace związane z

przebudową konstrukcji  dachowej i  termomodernizacji  na obiekcie  co warunkowało możliwość

kontynuacji  robót  wewnątrz  pomieszczeń.  Powyższe  spowodowało,  iż  termin  zakończenia

poszczególnych etapów uległ wydłużeniu, a co się z tym wiąże konieczność przesunięcia realizacji

zadania do roku 2020. - Modernizacja pomieszczeń w budynku użyteczności publicznej przy ulicy

Parkowej w Wyrzysku Zadanie początkowo zostało zaplanowane jako zadanie jednoroczne na 2019

rok polegające na dostosowaniu instalacji sanitarnych do obowiązujących przepisów i wymogów

BHP oraz na wymianie przyłącza kanalizacyjnego. Wyłonienie wykonawców na roboty nastąpiło z

opóźnieniem  z  uwagi  na  brak  oferentów.  Podczas  realizacji  prac  wystąpiły  nieplanowane

okoliczności  mające  wpływ  na  termin  wykonania  prac.  Powyższe  spowodowało,  iż  termin

zakończenia  poszczególnych  etapów  uległ  wydłużeniu,  a  co  się  z  tym  wiąże  konieczność

przesunięcia realizacji zadania do roku 2020.  
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w brzmieniu: Na stronie 11 treść: „Obecnie gmina jest na etapie procedury aneksowania umowy nr

14/0867 z dnia 07.07.2014r. w Banku Gospodarstwa Krajowego oddział  Poznań: - raty kredytu

przypadające do spłaty w 2020 roku zgodnie z aneksem zostaną przesunięte z roku 2020 w kwocie

620.000,00 zł na rok 2023, z roku 2021 w kwocie 600.000,00 zł na rok 2022 w kwocie 200.000,00

zł  oraz  na  rok  2023 w kwocie  400.000,00 zł.  Po  podpisaniu  aneksu niezwłocznie  zostanie  on

przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej” zastępuje się treścią: „W dniu 16 grudnia 2019r.

Gmina  Wyrzysk  podpisała  aneks  nr  1  do  umowy  nr  14/0867  z  dnia  07.07.2014r.  w  Banku

Gospodarstwa Krajowego oddział  Poznań:  -  raty  kredytu  przypadające  do  spłaty  w 2020 roku

zgodnie z aneksem zostały przesunięte z roku 2020 w kwocie 620.000,00 zł na rok 2023, z roku

2021 w kwocie 600.000,00 zł na rok 2022 w kwocie 200.000,00 zł oraz na rok 2023 w kwocie

400.000,00 zł.”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (2)

Mateusz Karol Jaremko, Łukasz Aleksander Napierała.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.
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Jako  kolejne  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w brzmieniu: Na stronie 12 został usunięty następujący zapis: „Zgodnie z obowiązującym prawem

Gmina  może  zaciągać  kredyty  i  pożyczki  oraz  emitować  papiery  wartościowe.  Środki  te  są

przeznaczone  na:  -  pokrycie  występującego  w  ciągu  roku  przejściowego  deficytu  budżetu,  -

finansowanie planowanego deficytu, - spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji

papierów wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów.”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Mateusz Karol Jaremko.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Po  bloku  autopoprawek  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020 – 2030 wraz z autopoprawkami;. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (3)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Łukasz Aleksander Napierała.
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W obecności 15 radnych - 11 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/163/2019, która stanowi

załącznik nr 8 do protokołu.

Uchwała Składu Orzekającego z dnia 9 grudnia 2019 roku nr SO.0957/23/13/Pi/2019 w sprawie

opinii  o  projekcie  uchwały  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  stanowi  zał.  nr 9 do

protokołu. 

Autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2020 – 2030 stanowią

zał. nr 10 do protokołu. 

4) budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok;

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  podjęcie  uchwały  budżetowej  na  sesji  Rady Miejskiej

powinno być poprzedzone:

1. przedstawieniem projektu  uchwały  budżetowej  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego

wyznaczoną;

2. przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej

przez Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną;

3. odczytaniem opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej

przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji;

4. przedstawieniem  stanowiska  Burmistrza  w  sprawie  opinii  lub  wniosków  komisji  Rady

Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej;

5. przedstawieniem  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego  wyznaczoną  autopoprawek

Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

6. głosowaniem wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

7. dyskusją nad projektem uchwały budżetowej;

8. głosowaniem projektu uchwały budżetowej.

Mając  powyższe  na  uwadze  Przewodniczący  obrad  zwrócił  się  do  Burmistrz  Wyrzyska

o przedstawienie projektu budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poprosiła Jacka Wiśniewskiego Zastępcę Burmistrza

Wyrzyska o przedstawienie kilku faktów dotyczących finansowanych zadań w roku 2020.

O godz. 15:10 salę obrad opuścił  radny Włodzimierz Michalski, radna Beata Królik oraz radny

Łukasz Napierała. 
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Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska poinformował,  że chciałby przedstawić kilka

informacji, poza informacjami, które znajdują się we wszystkich dokumentach, które są znane, ale

są to dokumenty liczbowo-opisowe. Chciałby niektóre z tych informacji poprzeć obrazem i krótko

je  skomentować.  Pan  J.  Wiśniewski  poinformował,  że  przedstawi  jak  poza  suchymi  liczbami

wygląda  to  w  pewnych  strukturach  w  porównaniu  do  roku  2019.  Burmistrz  wskazał,

że porównywać będzie plany 2019 i 2020. Porównując wydatki roku 2019 do roku 2020, różnica

tj. nie zaciąganie kredytów na rok 2020. 

O godz. 15:11 na sale obrad wrócił radny Włodzimierz Michalski. 

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska przedstawił, iż kolejny slajd ukazuje strukturę

budżetu i wymienione zostały wszystkie działy. Należy zwrócić uwagę na największą część budżetu

bo prawie 1/3 - oświata i wychowanie. Dużą część stanowi dział rodzina. W dziale rodzina cały

dział to 14 215 158 zł, w tym z dotacji 13 844 236 zł, czyli mimo dużego udziału w wydatkach

budżetowych,  w  większości  są  to  wydatki,  które  są  finansowane  z  dotacji.  Następnie  wydatki

w porównaniu 2019-2020 w wybranych działach, w większości są większe niż w 2020. w dziale -

kultura  fizyczna  to  wydatki  mniejsze  w  roku  2020,  niż  obecnie,  podobnie  jak  kulturze

i  administracji  Urzędu.  Jedynym działem,  gdzie  są  wydatki  większe  zdecydowanie  tj.  oświata

i  wychowanie.  W niektórych działach  zaplanowane są wydatki  niższe,  a  w przypadku oświaty

i  wychowania  nie  mogą  zaplanować  niższych,  gdyż  trzeba  realizować  zadania,  które  ciążą  na

Gminie. Wynagrodzenia: MGOK rok 2019 to 836 300 zł, rok 2020 – 821 400 zł (wynagrodzenia są

niższe). Podobnie OSiR z 417 554 zł do 333 515 zł, jedynie w Urzędzie niewielki wzrost, który jest

spowodowany  tym,  iż  planowane  są  trzy  nowe  stanowiska  (w  2020  r.  wypłaconych  będzie

6 jubileuszowych nagród oraz zaplanowana jest 1 odprawa emerytalna). Kolejny wykres nie jest

porównaniem do roku ubiegłego, a obejmuje lata kolejne od 2017-2020. Oświetlenie ulic (nie zakup

energii w ogóle wszystkich, energia do obiektów) a oświetlenie ulic, placów i terenów publicznych.

Wzrost nie jest spowodowany wyłącznie zwiększeniem cen energii ale również jest spowodowany

zwiększeniem  liczby  punktów  świetlnych.  W  roku  2019  przybyło  37  punktów  świetlnych.

Nakładając  na  siebie  nowe  punkty  świetlne  i  przewidywane  podwyżki,  kwoty  plasują  się  od

478 801 zł w 2017 r, poprzez prawie 511 tys. zł., 568 tys. zł planowane na 2019 r., do 802 116 zł

w roku przyszłym. 

O godz. 15:15 na salę obrad wróciła radna Beata Królik oraz radny Łukasz Napierała. 
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Następnie  Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska poinformował,  że  dochody

porównując rok 2019 z udziałów gminy w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa –

niewielki  nominalny  wzrost,  podatki  od  osób fizycznych  –  wzrost,  podatki  od  osób  prawnych

i jednostek organizacyjnych również niewielki wzrost. Subwencje – sytuacja jest trochę inna, gdyż

część  równoważąca  subwencji  ogólnej  jest  zmniejszenie  z  441  447  zł,  do  372  702  zł,  część

wyrównawcza subwencji ogólnej niewielki wzrost z 8 549 540 zł do 9 155 166 zł i subwencja

oświatowa spadek (mniejsza niż rok temu) z 11 871 751 zł do 11 483 858 zł. Oświata, ponieważ na

drugim  slajdzie,  czyli  strukturze  wydatków  budżetu  podzielona  na  części  oświata  stanowiła

największą część. W porównaniu subwencji na slajdzie widać, że subwencja oświatowa jest niższa,

planowane płace w oświacie w 2019 roku – 13 244 200 zł, a w roku 2020 – 16 292 029 zł. Nie

wiadomo jakie  jeszcze będą w tym zakresie  pomysły rządu na podwyżki  w oświacie.  Wydatki

ogółem w oświacie z 18 495 947 zł do 21 404 761 zł. W tym miejscu dolicza się obsługę, świetlice.

Dwa ostatnie slajdy pokazują strukturę wydatków w oświacie. Subwencja to 54% wydatków, 46%

to  wydatki  na  oświatę  pochodzące  z  dochodów  własnych.  Państwo  finansuje  oświatę  trochę

powyżej połowy środków, które gmina musi na oświatę wydać. Na płace z subwencji potrzebują

jeszcze  22%.  Subwencja  nie  pokrywa  wydatków  na  płace,  a  pozostałe  wydatki  finansowane

z dochodów własnych stanowią 24%. 

O godz. 15:19 sale obrad opuścił radny Leszek Matuszewski. 

O  godz.15:20  salę  opuścił  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  oraz  radny  Łukasz

Napierała.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy wskazała,  że  uchwałą  Nr  SO.0952/23/13/Pi/2019  składu

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2017 r. w sprawie

opinii  o projekcie uchwały budżetowej na rok 2020 Miasta i Gminy Wyrzysk skład orzekający

wyznaczony przez Prezesa Regionalnej  Izby Obrachunkowej:  Przewodnicząca – Halina Kurjan,

członkowie: Janina Kotlińska, Aniela Michalec wrazili opinię pozytywna na temat projektu budżetu

MiG Wyrzysk na rok 2020. 

Radny  Ryszard  Sell jako  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady

Miejskiej w Wyrzysku powiedział, że wszyscy zdają sobie sprawę, że budżet Gminy Wyrzysk na

rok 2020 nie do końca jest dla wszystkich zadowalający. Wszyscy chcieliby, aby na inwestycje było

jak  najwięcej  środków,  jednak  środki  publiczne  muszą  być  zaplanowane  i  wykorzystywane  w

stopniu efektywnym, gospodarnym i racjonalnym. Omawiając projekt budżetu ustosunkował się do

obszarów, które szczególnie go interesują tj.  oświata,  pomoc społeczna oraz szeroko rozumiana
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problematyki  bezpieczeństwa  publicznego,  ładu  i  porządku.  Środki  finansowe  kierowane  na

powyższą materię zarówno po stronie dochodów jak i wydatków stanowią łącznie największą część

w projekcie  Gminy Wyrzysk. Podkreślił,  że subwencja oświatowa jest  niedoszacowana i  trzeba

dopłacać z środków własnych. Zdecydowanie najwięcej środków na pomoc społeczną pochłoną

świadczenia  rodzinne,  zasiłki,  dożywianie  osób  potrzebujących,  stypendia  i  świadczenia  500+.

Cieszy fakt, iż pozytywna opinie o projekcie budżetu wydała Regionalna Izba Obrachunkowa w

Poznaniu.  Wydatki  są  zasadne,  celowe  i  spełniają  wymogi  formalno-prawne  oraz  są  reale  do

wykonania.  Zadłużenie  gminy jest  ciągle  za  wysokie,  ale  tak  funkcjonuje  większość  jednostek

samorządu terytorialne w Polsce. Dokument na pewno nie jest dla nich w pełni satysfakcjonujący

ale jest na miarę ich możliwości i najpilniejszych potrzeb. W związku z tym, że jest nauczycielem i

oświata  jest  mu szczególnie  bliska  i  zdaje  sobie  sprawę,  że  zbilansowanie budżetu związane z

oświata zawsze jest największym problemem i może liczyć tylko na to, że sytuacja finansowa w

kraju pozwoli na zwiększenie w przyszłości jakiś środków na dalsze inwestowanie w oświatę, gdyż

jest to przyszłość narodu. 

O godz.15:22 na salę obrad wrócił Przewodniczący Rady R. Łuka, radny Łukasz Napierała oraz

radny Leszek Matuszewski, natomiast salę opuścił radny Mateusz Jaremko. 

O godz. 15:23 salę obrad opuścił radny Piotr Radwański. 

Radny  Piotr  Banach powiedział,  że  cieszy  się,  że  budżet  jest  tak  skrojony,  cieszy  również,

że zabezpieczane są zadania własne, które muszą realizować i nie ma innej możliwości. Jak na ten

rok jest to dobry budżet. 

O godz. 15:24 na salę obrad wrócił radny Mateusz Jaremko. 

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad przystąpił do realizacji pkt 5) tj. przedstawienia przez Burmistrza lub osobę

przez niego wyznaczoną autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej.

O godz. 15:26 na salę obrad wrócił radny Piotr  Radwański, natomiast sale obrad opuścił  radny

Ryszard Janowiak i radny Mateusz Jaremko. 

O godz. 15:27 na salę obrad wrócił radny Mateusz Jaremko. 

O godz. 15:28 sale obrad opuścił radny Ryszard Sell. 
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Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały

budżetowej.

Autopoprawki do uchwały budżetowej stanowią zał. nr 11 do protokołu. 

O godz.  15:29 na salę  obrad  wrócił  radny Ryszard  Sell,  natomiast  salę  opuścił  radny Mateusz

Jaremko. 

O godz. 15:30 na salę obrad wrócił radny Mateusz Jaremko oraz radny Ryszard Janowiak. 

Przewodniczący  Rady  R.  Łuka  podziękował  Pani  Skarbnik  za  odczytanie  autopoprawek

i dodał, że każda autopoprawka musi zostać przegłosowana osobno.

O godz. 15:38 salę obrad opuścił radny Stefan Wełniak. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

autopoprawki w projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok w § 2 ust. 1

kwotę 54.998.424,70 zł zastępuje się kwotą 54.595.620,80 zł oraz kwotę 753.712,71 zł zastępuje się

kwotą 1.156.516,61 zł. Zapis § 2 ust. 1 brzmi: Ustala się wydatki budżetu na 2020 rok w łącznej

kwocie  55.752.137,41 zł,  z  tego:  1)  wydatki  bieżące  w  kwocie  54.595.620,80 zł;  2)  wydatki

majątkowe w kwocie 1.156.516,61 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2.

W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (2)

Mateusz Karol Jaremko, Łukasz Aleksander Napierała

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik

BRAK GŁOSU (1)

Stefan Tomasz Wełniak.
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Następnie Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok w brzmieniu:  w §12 kwotę

241.000 zł zastępuje się kwotą 184.000,00 zł. Zapis § 12 brzmi: Tworzy się rezerwy: 1) ogólną w

wysokości  57.000,00 zł;  2)  celową  w wysokości  184.000,00 zł,  z  tego:  a)  na  realizację  zadań

własnych  z  zakresu  zarządzania  kryzysowego  w  kwocie  144.000,00  zł;  b)  na  potencjalne

zobowiązania  Gminy  Wyrzysk  z  tytułu  udzielonego  poręczenia  finansowego  za  zobowiązania

WTBS Spółka z o. o. w Wyrzysku z tytułu kredytu zaciągniętego na sfinansowanie przedsięwzięcia

inwestycyjno-budowlanego -budowa budynku mieszkalnego w Wyrzysku ul. Akacjowa w kwocie

40.000,00 zł.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (2)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik.

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

autopoprawki w projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok w brzmieniu: 

Dochody: Załącznik nr 1 do uchwały Nr … Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia … w sprawie

budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok 1) W dziale 852 Pomoc społeczna w rozdziale 85228 Usługi

opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  dokonuje  się  zwiększenia  planu  wydatków

bieżących w § 0830 Wpływy z usług o kwotę 29.754,00 zł oraz dokonuje się zwiększenia planu

wydatków bieżących w § 2360 Dochody jednostek samorządu terytorialnego związane z realizacją

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami – o kwotę 46,00 zł;. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)
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Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell.

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok w brzmieniu: II. Dochody 2)

W  dziale  855  Rodzina  w  rozdziale  85502  Świadczenia  rodzinne,  świadczenie  z  funduszu

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego

dokonuje się zmniejszenia planu wydatków bieżących w § 2360 Dochody jednostek samorządu

terytorialnego związane  z  realizacją  zadań z  zakresu administracji  rządowej  oraz  innych zadań

zleconych ustawami – o kwotę 29.800,00 zł;  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

Jako  kolejne  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w projekcie  uchwały  w sprawie  budżetu  Gminy Wyrzysk na 2020 rok w brzmieniu:  Wydatki:

Załącznik nr 2 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie budżetu Gminy

Wyrzysk na 2020 rok 1.  Zmiana polegająca na przeniesieniu planu wydatków w ramach planu

wydatków bieżących i majątkowych. 1) W dziale 801 Oświata i wychowanie: a) w rozdziale 80101

Szkoły podstawowe dokonuje się zmniejszenia planu wydatków bieżących w § 4260 Zakup energii

–  o  kwotę  120.000,00 zł,  b)  w rozdziale  80104  Przedszkola,  dokonuje  się  zmniejszenia  planu

wydatków  bieżących  w  §  4260  Zakup  energii  –  o  kwotę  25.000,00  zł,  c)  w  rozdziale  80113

Dowożenie uczniów do szkół,  dokonuje się zmniejszenia planu wydatków bieżących w § 4210
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Zakup materiałów i wyposażenia – o kwotę 20.000,00 zł, a także w §4300 Zakup usług pozostałych

–  o  kwotę  35.077,90  zł.  Zmiany  wprowadza  się  zgodnie  z  wnioskami  dyrektorów  placówek

oświatowych.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

O godz. 15:43 na salę obrad wrócił radny Stefan Wełniak.

Następnie Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 20220 rok w dziale 900 Gospodarka

komunalna  i  ochrona  środowiska:  a)  w  rozdziale  90001  Gospodarka  ściekowa  i  ochrona  wód

dokonuje  się  zmniejszenia  planu  wydatków  majątkowych  w  §  6050  Wydatki  inwestycyjne

jednostek budżetowych o kwotę 10.000,00 zł.  Zmiana dotyczy zadania „Zakup i  montaż nowej

wiaty przystankowej na ul. 22 Stycznia w Wyrzysku, przy drodze W194” b) w rozdziale 90002

Gospodarka  odpadami  komunalnymi  dokonuje  się  zwiększenia  planu  wydatków  bieżących

w § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 10.000,00 zł.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (4)

Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Stefan  Tomasz  Wełniak.
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Następnie  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w  projekcie  uchwały  w  sprawie  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  2020  rok  w dziale  926  Kultura

fizyczna:  a)  w  rozdziale  92601  Obiekty  sportowe  dokonuje  się  zmniejszenia  planu  wydatków

bieżących w § 4260 Zakup energii – o kwotę 100.000,00 zł, a także dokonuje się zwiększenia planu

wydatków  majątkowych  w  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych  o  kwotę

412.803,90 zł. Zmianę wprowadza się zgodnie z wnioskiem Kierownika Ośrodka Sportu i Rekreacji

w  Wyrzysku.  Zmiana  dotyczy  następujących  zadań:  „  Przebudowa  basenu  pływackiego  w

Wyrzysku”  -  kwota  289.714,90  zł;  „  Modernizacja  pomieszczeń  w  budynku  użyteczności

publicznej przy ul. Parkowej w Wyrzysku” - kwota 123.089,00 zł. b) w rozdziale 92604 Instytucje

kultury fizycznej dokonuje się zmniejszenia planu wydatków bieżących w § 4010 Wynagrodzenia

osobowe pracowników o kwotę 96.000,00 zł oraz w §4110 Składki na ubezpieczenia społeczne – o

kwotę 16.726,00 zł.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (4)

Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Stefan  Tomasz  Wełniak.

W  dalszej  kolejności Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

autopoprawki  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  2020  rok  w

uzasadnieniu do projektu uchwały nr …. Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia …. w sprawie budżetu

Gminy Wyrzysk na 2020 rok 1. Na stronie 13 w treści: Wydatki 1) w pkt 1 kwotę 54.998.424,70 zł

zastępuje  się  kwotą  54.595.620,80  zł,  2)  w  pkt  1  wartość  procentową  98,65%  zastępuje  się

wartością procentową 97,93%, 3) w pkt 2 kwotę 753.712,71 zł zastępuje się kwotę 1.156.516,61 zł,

4)  w  pkt  2  wartość  procentową  1,35%  zastępuje  się  wartością  procentową  2,07%.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz
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Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (4)

Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Stefan  Tomasz  Wełniak.

Następnie Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok na stronie 14 w pkt 1 kwotę

1.698.149,76 zł zastępuje się kwotą 1.618.149,76 zł w pkt 2 kwotę 25.758.302,90 zł zastępuje się

kwotą 25.645.576,90 zł. 

W wyniku glosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (4)

Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Stefan  Tomasz  Wełniak.

Jako kolejne Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

projekcie  uchwały  w  sprawie  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  2020  rok  na  stronie  23  1)  we

wprowadzeniu  do  wyliczenia  w treści:  Wydatki  majątkowe,  kwotę  753.712,71 zł  zastępuje  się

kwotą 1.156.516,61 zł, 2) w ust. 3 kwotę 250.000,00 zł zastępuje się kwotą 240.000,00 zł; 3) w ust.

3 w pkt 1) kwotę 31.000,00 zastępuje się kwotą 21.000,00 zł Zapis ust. 3 pkt 1) brzmi: „ rozdział

90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód w kwocie 21.000,00 zł jako dotacje celowe z budżetu

na  dofinansowanie  kosztów  realizacji  inwestycji  –  dofinansowanie  do  budowy  przydomowych

oczyszczalni ścieków.”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (3)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok na stronie 24: 1) w ust. 4 usuwa

się literę c) natomiast litera d) staje się literą c); 2) w ust. 5 kwotę 107.220,02 zł zastępuje się kwotą

520.023,92 zł; 3) w ust. 5 pkt 1) otrzymuje brzmienie: „w rozdziale 92601 Obiekty sportowe w

kwocie  510.023,92  zł,  w  tym  na  następujące  zadania:  „  Przebudowa  basenu  pływackiego  w

Wyrzysku”  -  kwota  289.714,90  zł;  „  Modernizacja  pomieszczeń  w  budynku  użyteczności

publicznej  przy  ul.  Parkowej  w Wyrzysku”  -  kwota  123.089,00 zł.  oraz  na  zadania  w ramach

funduszu sołeckiego w kwocie 97.220,02 zł dla:”  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Mateusz Karol Jaremko.

Następnie  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok na stronie 26: fragment tekstu

po  punkcie  2)  od  zdania  „Obecnie  gmina  [...]”  do  końca  zdania  „Po  podpisaniu  aneksu  [...]”

zastępuje  się  tekstem o  następującym brzmieniu  ”W dniu  16  grudnia  2019  r.  Gmina  Wyrzysk

podpisała  aneks  do  umowy  kredytu  nr  14/0867  z  dnia  07.07.2014  r.  zaciągniętego  w  Banku

Gospodarstwa Krajowego oddział  Poznań:  -  raty  kredytu  przypadające  do  spłaty  w 2020 roku

zgodnie z aneksem Nr 1 do umowy zostaną przesunięte z roku 2020 w kwocie 620.000,00 zł na rok

2023, z roku 2021 w kwocie 600.000,00 zł na rok 2022 w kwocie 200.000,00 oraz na rok 2023 w

kwocie 400.000,00 zł. „  
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W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (4)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej  części  Przewodniczący obrad otworzył  dyskusję  nad projektem uchwały  budżetowej

Gminy Wyrzysk na 2020 rok łącznie z przedstawionymi i przegłosowanymi autopoprawkami. 

Radny  Stefan  Wełniak  powiedział,  że  ze  slajdów  wynika,  iż  została  zmniejszona  kwota  na

wynagrodzenia.  W związku z  tym ma pytanie,  czy  zostaną  obcięte  wynagrodzenia,  czy  będzie

zmniejszona ilość osób zatrudnionych? Następnie zapytał, czy z tytuł podatku są jakieś wpływy z

Bakutilu, który znajduje się w Osieku nad Notecią?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że nie będzie żadnych obcięć z tytułu

wynagrodzenia jeżeli  chodzi o obniżenie wynagrodzeń. Następuje racjonalizacja jeżeli  chodzi o

instruktorów.  Instruktorzy  mają  różne  specjalizacje  w  sporcie  i  porobili  dodatkowe  kursy.

W związku z tym jeden instruktor może w dwóch, czy trzech dyscyplinach sportowych zadziałać,

a tym samym mniej będzie potrzeba osób liczebnie i dotyczy to zarówno OSiR jak i domu kultury.

Pani Burmistrz wskazała, że dnośnie Bakutilu wypowie się Pani mecenas.

Alina Chełkowska – Radca Prawny powiedziała, że dane objęte informacjami odnośnie płatników,

podatników podatków są tajemnicą skarbową. Jawne są tylko kwestie związane z ewentualnymi

ulgami,  umorzeniami,  rozkładaniem  na  raty  i  są  to  dane  publiczne,  które  są  publikowane

w Biuletynie Informacji Publicznej. Kwestie innego typu dotyczą dóbr związanych z zaległościami,

czy też ich brakiem ale są to dobra przedsiębiorców. 

Radny Stefan Wełniak  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o kwestie,  iż  jest  to  budynek,  który stoi  na

terenie gminy i nie wiadomo kto jest właścicielem oraz czy z tego tytułu są płacone podatki. Radny

wskazał,  że  zadłużenie  podatników  w  ubiegłym  roku  było  na  ponad  1  mln  zł  od  osób

indywidualnych. Ponadto nie pyta z imienia i nazwiska tylko, czy są wpływy z tego tytułu. Jeżeli

byłyby duże pieniądze z wpływu to można by znaleźć pieniądze na inwestycje. 

Teresa Mikołajczak -  Skarbnik Gminy powiedziała,  że gmina Czerwonak przejęła  zobowiązania

spółki, poprzedniego właściciela, natomiast zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych ze
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zmianą, która miała miejsce dwa lata temu jednostki sektora finansów publicznych są zwolnione

z podatku i jest to odpowiedz na pytanie radnego. 

Przewodniczący obrad wskazał, że kwestie dotyczące sfery finansów publicznych dotyczące naszej

gminy poruszane są od kilku lat tymczasem troskę o finanse naszej gminy postrzega u innych osób i

u  siebie  od  kilkudziesięciu  lat.  Powyższą  dbałość  wyrażali  i  wyrażają,  a  co  najważniejsze

skutecznie  ją  praktykują,  m.in.  byli  i  obecni  radni,  burmistrzowie,  sołtysi,  przewodniczący

Zarządów  Osiedli,  prezesi  organizacji  pozarządowych,  urzędnicy,  a  także  mieszkańcy  gminy

Wyrzysk. W tym przypadku nie ma nic odkrywczego, bądź zadziwiającego z wyjątkiem pewnej

nieścisłości. Z jednej strony cyklicznie sugerowało się i sugeruje się oszczędzać poprzez rezygnację

z niektórych inwestycji lub redukcję instytucji gminnych np. nie odnawiać elewacji zewnętrznej

budynku Urzędu Miejskiego w Wyrzysku, nie odnawiać pomnika „Chrystusa Króla” w Wyrzysku,

pominąć przebudowę ulicy Parkowej w Wyrzysku, nie remontować remizy OSP w Wyrzysku, czy

też zmniejszyć ilość placówek oświatowych w Gminie. Z drugiej strony sukcesywnie składa się

wnioski  o  przeprowadzenie  inwestycji  np.  na  ul.  Bohaterów  i  Leśnej  w  Osieku  nad  Notecią.

Pochwala się dołożenie pieniędzy, bo zabrakło na inwestycje na ul. Dębową i Kasztanową w Osieku

nad  Notecią.  Przykłady  można  by  mnożyć.  Dodał,  że  dotyczą  one  jednego  okręgu.  Powyższe

inwestycje zostały wykonane i nikt z ówczesnych obecnych radnych przeciw nim nie oponował.

Przewodniczący powiedział,  że  coś  tutaj  nie  pasuje,  a  refleksję  pozostawił  każdemu z  osobna.

Zarówno radni jak i mieszkańcy Gminy doskonale wiedza skąd biorą się pieniądze. Przypomniał,

że pochodzą one od mieszkańców gminy Wyrzysk, mieszkańców powiatu pilskiego, mieszkańców

województwa  wielkopolskiego,  mieszkańców  naszego  kraju  jak  również  mieszkańców  Unii

Europejskiej.  Radni ale nie tylko radni nie robią żadnej łaski, by dbać o każdy publiczny grosz

i wydatkować go racjonalnie, aby gmina rozwijała się w sposób zrównoważony z analizy projektu

budżetu  Gminy Wyrzysk na  2020 rok  wynika,  że  właśnie  tak  go  skonstruowano,  aby sprostać

powyższemu celowi. Jak go pamięć nie zawodzi, tak działo się przez wiele minionych lat. 

Radny Stefan Wełniak  powiedział, że Przewodniczącemu dopisuje humor. Przytoczył kilka rzeczy

i w pewnym stopniu go obraził. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  aby  nie  odzywać  się  ad  persona.  On nie  wymienił  żadnego

nazwiska. Mówił o sprawach i prosi, aby dyskutować poważnie, ponieważ radni na sesjach mają

dyskutować  o  ważnych  problemach  dotyczących  mieszkańców  gminy  Wyrzysk.  Jeżeli  chcą

rozmawiać o sobie zaprasza do biura Rady Miejskiej. 

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że ponad 50 lat  jest  strażakiem i nigdy nie powiedziałby,  że

niezasadny  jest  remont,  czy  rozbudowa  remizy  w  Wyrzysku,  czy  podniesienie  reki  o  zakup

samochodu  do  Kosztowa.  Jest  to  obrażające  pod  jego  adresem.  Jeżeli  zabiega  to  będzie  dalej
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zabiegał bo po to go wybrali. A Przewodniczący o swój okręg wyborczy też zadbał i w poprzedniej

i obecnej kadencji. 

Przewodniczący Rady powiedział, że kwestie związane z analizą i szeroką dyskusja były toczone na

posiedzeniach poszczególnych komisji i tylko z tego powodu radni nie zabierają już głosu w dniu

dzisiejszym.

Wobec  braku  dalszej  dyskusji,  Przewodniczący  obrad  przystąpił  do  głosowania  w  sprawie

uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2020 rok wraz z zaproponowanymi i  przegłosowanymi

autopoprawkami. 

W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (4)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  15 radnych  -  11 głosami ,,za”  Rada podjęła  uchwałę  Nr XVII/164/2019,  która

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Uchwała Składu Orzekającego z dnia 9 grudnia 2019 roku nr SO.                                 w sprawie

opinii  o  projekcie  uchwały  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  stanowi  zał.  nr  12 do

protokołu. 

O godz. 16:00 salę obrad opuścił radny Mateusz Jaremko. 

5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

49



ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski,

Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr 

Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko

W obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr XVII/165/2019,  która

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

6) określenia średniej ceny jednostki paliwa;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący  Rady  R.  Łuka poinformowała,  że  do  projektu  uchwały  zostały  wprowadzone

poprawki polegające na podaniu w §1 ceny energii elektrycznej oraz w uzasadnieniu uzupełnienie i

podanie firmy Greenway Polska Sp. z o.o. (dotyczy energii elektrycznej). 

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawkami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski,

Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr 

Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko

W obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/166/2019, która stanowi

załącznik nr 14 do protokołu.
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7)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na

I półrocze 2020 roku.

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w projekcie uchwały jest zapis, iż kontrola będzie dotyczyła

funkcjonowania sekcji działających przy MGOK w Wyrzysku. Chciałby, aby dopisać, że chodzi

konkretnie o chóry. 

Radny Leszek Matuszewski  powiedział,  że na poprzedniej sesji radny Stefan Wełniak poprosił o

przeprowadzenie kontroli odnośnie tego co się stało z chórami przy MGOK w Wyrzysku. Zakres

kontroli obejmuje sprawdzenie sekcji wszystkich sekcji, które działają przy domu kultury, w tym

również chóry.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  dodała, że chór nie jest samodzielna jednostką, a

jedną z sekcji działających przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury tak jak i inne zespoły. 

Radny  Łukasz  Napierała zapytał,  czy  jeżeli  w  temacie  kontroli  jest  „kontrola  problemowa”

obejmuje ona również kontrolę finansową?

Alina Chełkowska – Radca prawny powiedziała,  że zgodnie z § 70 Statutu Komisja Rewizyjna

może  przeprowadzić  kontrolę  problemową,  która  w  Statucie  jest  określona  jako  kontrola

obejmująca  wybrane  zagadnienia  lub  zagadnienia  z  działalność  kontrolowanego  podmiotu

stanowiącej  niewielki  fragment  jego  działalności.  Wynika  z  tego,  że  w tym zakresie  obejmuje

kontrolę finansową.

Radny  Łukasz  Napierała  podziękował  Pani  mecenas,  a  następnie  poprosił  o  wprowadzenie

poprawki merytorycznej do projektu uchwały polegającą na wydłużeniu kontroli do 2 dni. 

Alina Chełkowska – Radca prawny powiedziała, że kontrola problemowa maksymalnie może trwać

dwóch dni.

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  nadal  proponuje  1-dniową  kontrolę  tak  jak  złożył

w projekcie uchwały. 

W  związku  ze  złożonym  wnioskiem  do  projektu  uchwały  Przewodniczący  obrad  zarządził

głosowanie w sprawie wniosku radnego Łukasza Napierały dotyczącego wydłużenia kontroli do

dwóch dni.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (4)

Andrzej Janusz Głąb, Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak
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PRZECIW (10)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Ryszard Janusz 

Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz 

Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko.

Przewodniczący  poinformował,  że  propozycja  radnego  Łukasza  Napierały  nie  została  przyjęta

przez Wysoką Radę. 

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko.

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/167/2019, która stanowi

załącznik nr 15 do protokołu.

8) zmieniająca uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Wyrzysk z organizacjami

pozarządowymi,  kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz

stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy

Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2020;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  
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Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do projektu uchwał na posiedzeniu komisji wprowadzono

autopoprawkę polegająca  na zmianie  § 3 i  wprowadzeniu  zapisu,  iż  uchwała  wchodzi  w życie

z dniem 1 stycznia 2020 roku. 

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski,

Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr

Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko.

W obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/168/2019, która stanowi

załącznik nr 16 do protokołu.

9) wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski,

Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr
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Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko.

W obecności 14 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/169/2019, która stanowi

załącznik nr 17 do protokołu.

10) skargi dotyczącej przedsięwzięcia polegającego na budowie „Elektrociepłowni na biogaz o

mocy  elektrycznej  do 1,5  MW w Gminie  Wyrzysk” zlokalizowanej  na  działce  o  numerze

ewidencyjnym 7/41 obręb Bagdad;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  17  grudnia  br.  przedstawili  opinie

dot. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w uchwale w § 1 rozszerza się zapis i dodaję pełną nazwę

„Rada Miejska w Wyrzysku uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi”.

Wobec nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski,

Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr

Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Mateusz Karol Jaremko.

W obecności 14 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XVII/170/2019, która stanowi

załącznik nr 18 do protokołu.

Ad.  8.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady poinformował, że radnym została przesłana informacja z realizacji delegacji

radnych.  I  kwartał  podany był  wcześniej,  w dzisiejszej  informacji  dodany jest  kwartał  II  i  III.
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Następnie  Przewodniczący  poinformował,  że  tydzień  temu  wziął  udział  w  rekonesansie  wraz

z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg na ul. Podgórnej w Wyrzysku, o czym mówił w punkcie

„Wystąpienia radnych Rady Powiatu i innych gości”. Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 9. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 10. Wolne głosy.

Radny  Ryszard  Sell  poinformował,  że  do  biura  Rady  wpływają  liczne  życzenia  świąteczne

m.in.  od  posłów,  Marty  Kubiak,  Marka  Woźniaka  –  Marszałka  Województwa,  Jacka

Bogusławskiego - członka Zarządu, władz powiatu, szkół, warsztatów terapii zajęciowej i innych

instytucji. Wszystkie kartki są do wglądu w biurze Rady. 

O godz. 16:21 sale obrad opuścił radny Krzysztof Bartkus. 

Radny Piotr Radwański  złożył wniosek do Przewodniczącego o zaproszenie Prezesa Spółdzielni

„Nowe Horyzonty” na styczniową sesję.

Radny  Łukasz  Napierała  powiedział,  że  na  poprzedniej  sesji  zadawał  szereg  pytań  odnośnie

działalności Altvatera oraz Związku. Czy zostały one przesłane?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  odpowiedziała,  że zostały przekazane.  Gdy tylko

będzie odpowiedz zostanie ona przekazana na ręce Pana Przewodniczącego by dotarła do radnego. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że na ostatniej sesji była dyskusja na temat uchwały, która została

podjęta, a dotyczyć miała PSZOK-u. Odpowiedz miał otrzymać na piśmie, gdyż chciał wiedzieć kto

podpisał uchwałę, iż jeżeli wystąpią ze Związku będą musieli zapłacić odszkodowanie. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że Pani Daria Stranz przygotowuje

odpowiedz w tym temacie. 

Ad. 11. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 16:24 Przewodniczący Rady

zamknął XVII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
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Angelika Karowska            
podinsp. ds. obsługi rady gminy            
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